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ترس تایوان از حمله واقعی چین
نیروهای مسلح جزیره تایوان بازبینی رزمایش های دریایی و هوایی بی سابقه چین در 

اطراف تایوان را آغاز کرده اند.
نیروهای مسلح تایوان بازبینی رزمایش های دریایی و هوایی بی سابقه چین در اطراف 

تایوان را آغاز کرده اند.
به گزارش وبگاه »رادیو بین المللی  تایوان« یک منبع نظامی تایوان گفت که این بررسی 
بازخورد ضروری را برای تجزیه و تحلیل چگونگی عملکرد نیروهای چینی در یک حمله 

واقعی ارائه خواهد کرد.
این منبع تایوانی تاکید کرد که هدف از بررســی »انتقاد از خود« نیســت. نیروهای 
مسلح با وجود ادامه تمرینات رزمی گسترده ارتش چین در نزدیکی تایوان، این روند 
را ادامه می دهند. تهدید مداوم زور شــامل پروازهــای روزانه هواپیماهای جنگی به 
منطقه شناســایی دفاع هوایی تایوان و در سراسر خط میانی حساس تقسیم کننده 

تنگه تایوان است.
وزارت دفاع  تایوان اعلام کرده  که همچنان به اجرای رزمایش های نظامی خود طبق 
برنامه در دریا و حریم هوایی خود ادامه خواهد داد. عملیات های برنامه ریزی شــده 

شامل تمرین های تیراندازی است.
 این در حالی است که اعزام هواپیماهای نظامی و کشتی های جنگی چین به اطراف 
جزیره تایوان،  به روند معمول ارتش چین مبدل شــده اســت. وزارت دفاع تایوان در 
توییتی نوشت  که ۶ فروند کشتی نظامی و ۲۲ هواپیمای جنگی این کشور روز یکشنبه 

در اطراف تایوان شناسایی شدند.
وزارت دفاع تایوان مدعی شد که نیروهای مسلح این جزیره  وضعیت را زیر نظر گرفته 
و با هواپیما، شناورهای دریایی و سامانه های موشکی زمینی به هرگونه تحرکی پاسخ 

می دهند.
بر اســاس این گزارش، ارتش چین علاوه بر اجرای رزمایش اطراف جزیره تایوان، در 
شمال و جنوب دریای زرد در همسایگی شبه جزیره کره نیز رزمایش هایی را آغاز کرده 
است. از وز یکشنبه نیز رزمایش هوایی چین و تایلند با نام »ضربت شاهین« آغاز شده 
که پشتیبانی هوایی، حمله به اهداف زمینی و استقرار نیرو در ابعاد کوچک و گسترده 

از جمله تمرینات نیروهای چینی و تایلندی خواهند بود.
در تحولی دیگر،  یک فروند هواپیمای حامل قانون گذاران آمریکایی یکشنبه وارد تایوان 
شدند. پس از سفر جنجالی »نانسی پلوسی« رئیس مجلس نمایندگان آمریکا به تایوان 
علی رغم هشدارهای پکن، چین به مدت چندین روز رزمایش بزرگی را در اطراف تنگه 
تایوان برگزار کرد و رســانه های چین این رزمایش ها را یک نوع تمرین برای حمله یا 

محاصره جزیره تایوان توصیف کردند.
 پکن همواره با هرگونه تماس بین نمایندگان تایوانی و مقامات غربی به ویژه مسئولان 
عالی رتبه سیاسی یا نظامی از کشورهایی که پکن با آنها روابط دیپلماتیک دارد، مخالف 
بوده و می گوید این سفرها، اصل چین واحد را نقض می کند و سیگنال های نادرستی 

به نیروهای جدایی طلب تایوان ارسال می کند.
چین مدت هاست که سیاست »یک کشور، دو نظام« را برای تایوان پیشنهاد می دهد 
که از نظر تئوری پس از اتحاد این جزیره با چین، خودمختاری بیشتری به این کشور 
می دهد.  دولت چین  به تازگی ســندی منتشر کرد که در آن آمده بود که چین در 

مقایسه با وعده ای که پیش تر داده بود، انعطاف پذیری کم تری پیشنهاد می دهد.

 کشته شدن سرکرده  ارشد داعش 
در جنوب سوریه

یک منبع امنیتی در درعا خبر داد که نیروهای امنیتی ســوریه، یکی از سرکرده های 
ارشد داعش در جنوب این کشور را از پای درآوردند.

یک منبع امنیتی در درعا واقع در جنوب سوریه، از عملیات امنیتی نیروهای این کشور 
در شهر »طفس« علیه گروه تروریستی داعش خبر داد.این منبع به رادیو »سوریانا« گفت 
که در جریان عملیات نیروهای امنیتی سوریه، »محمود احمد الحلاق« از سرکرده های 
ارشد داعش در جنوب این کشور کشته شده است.به گفته این منبع، الحلاق قبلا فرمانده 
بخش نظامی داعش در »حوض الیرموک« بود و در حال حاضر هم مسئول اردوگاههای 
آموزشی این گروه تروریستی بوده است.این منبع تأکید کرد، این تروریست با تروریستی 
که اخیرا کشــته شد به نام ابوسالم العراقی و عنصر دیگری به نام عبد الرحمن العراقی، 
همکاری داشته است. این همکاری با هماهنگی سرویسهای اطلاعاتی یک کشور عربی 

صورت می گرفت.
یک منبع محلی در استان درعا، چند روز پیش خبر داد که محمد عبدالله البائع  ملقب 

به »ابو سالم العراقی« سرکرده یکی از گروههای داعش در درعا، کشته شده است.
به گفته این منبع، این تروریست، با یک کمربند انفجاری خود را کشته است. این در 
حالی است که العراقی، پس از درگیری با نیروهای امنیتی سوریه که محل اقامت وی 
را محاصره کرده بودند، خود را منفجر کرد. محل اقامت وی، در شهرک »عدوان« در 
غرب درعا قرار داشت.العراقی اصالتا ساکن و متولد شهر موصل عراق بوده است و یکی 

از سرکرده های ارشد داعش در جنوب سوریه به شمر می رود. 

در ماجرای سلمان رشدی ردپای 
صهیونیست ها دیده می شود

: ادعاهای اخیری که آمریکا شــنیده می شود، طبیعی نیست؛ به ویژه آنکه اکنون در 
آستانه امضای توافق احیای برجام قرار داریم. اینکه از یک سو آمریکا ادعا می کند ایران 
قصد ترور جان بولتون را داشــته و از ســوی دیگر چند روز پس از این ادعا به سلمان 

رشدی حمله می شود، می تواند چه پیامی داشته باشد؟
مهدی آیتی، فعال و تحلیلگر مسائل سیاسی، درباره این موضوع به »نامه نیوز« گفت: 
»هر زمان که در مذاکرات احیای برجام به توافق نزدیک می شویم، ناگهان اتفاقی رخ 
می دهد که نتیجه را دور از دسترس می کند. به یاد داریم که وقتی طرفین در آستانه 
امضای توافق قرار گرفتند، جنگ روسیه به وجود آمد و روسیه مسائلی را مطرح کرد 
و به نوعی مانع امضای توافق شــد. حالا هم به توافق در دسترس است، می بینیم که 

می گویند ایران قصد ترور بولتون را داشته یا به سلمان رشدی حمله شده است«.
او ادامه داد: »بیش از 30ســال اســت که سلمان رشدی در شدیدترین حفاظت های 
امنیتی قرار داشــته اســت و حالا و در آستانه توافق هسته ای با ایران چه طور می شد 
حلقه های حفاظتی اطراف او کم می شوند و درست در همین مقطع ناگهان یک فردی 
به او حمله می کند و در نهایت، هم قصد ترور بولتون و هم حمله به سلمان رشدی بر 

گردن ایران انداخته می شود؟ این مسائل مشکوک است«.
این فعال سیاســی همچنین بیان کرد: »همیشــه یکی از عوامل به نتیجه نرسیدن 
مذاکرات  آژانس یهود و صهیونیســت ها بوده اند. آژانس یهود در غرب و شرق قدرت 
اقتصادی و رســانه ای بالایی دارد و در تمام لایه های جناح های سیاســی، اقتصادی و 
اجتماعی و فرهنگی در عرصه بین المللی نفوذ دارد و پول های بسیاری هزینه می کند. 
صهیونیســت ها از ابتدا مخالف برجام بودند و تصور می کردنــد با برجام قدرت ایران 
افزایــش می یابد و به همین دلیــل در زمان های مختلف اقداماتی انجام داده اند که یا 
برجام شکست بخورد یا مذاکرات احیای برجام به نتیجه نرسد و تحلیل من این است 

که در ماجرای سلمان رشدی هم ردپای صهیونیست ها دیده می شود«.
آیتی در پایان در پاسخ به اینکه آیا مذاکرات به نتیجه می رسد یا خیر، گفت: »به نظر 
می رسد ایران در مذاکرات به نتیجه مطلوبی نرسد. ایران باید از برجام خارج شود و اروپا 
را هم فعلا رها کند و به سمت مذاکره مستقیم با آمریکا برود. واقعیت امروز این است 
که اگر بخواهیم از بحران ها رها بشویم، باید با آمریکا مذاکره مستقیم داشته باشیم تا 
بتوانیم بحران های داخلی و بین المللی مان را حل کنیم. اگر چنین نکنیم، باید به بخشی 
از سیاســت های چین، روسیه و کره شمالی تبدیل بشویم؛ یعنی به طور کامل وابسته 
به بلوک شرق شویم. در آن صورت هم باید انتظار داشته باشیم که تحریم های غربی ها 
شدیدتر از همیشه شــود و وضعیت از آنچه اکنون می بینیم هم بدتر شود. ایران باید 
یک انتخاب تاریخی کند؛ اینکه می خواهد وابسته به بلوک شرق شود یا آنکه بر اساس 
شعار نه شرقی، نه غربی سیاستی متوازن در قبال غرب و شرق در پیش بگیرد که اگر 
قرار باشــد رویکرد دوم در پیش گرفته شود، چاره ای نیست مگر به مذاکره مستقیم با 

آمریکا«.
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شروع پایان توافق
حسین امیرعبداللهیان ظهر روز دوشنبه 
در نشست با خبرنگاران به مناسبت روز 
خبرنگار در بخشی از صحبت های خود 
در ارتباط با مذاکرات هســته ای اظهار 
کرد: بعضا این گلایه را برخی از دوستان 
خبرنگار مطرح می کنند که چرا از حضور 
خبرنــگاران در ایــن دوره از مذاکرات 
استفاده نمی شود و بیشتر روایت هایی که 
در این زمینه مطرح می شود روایت های 
غربی و یا روســی اســت، گفت: ضمن 
این که این ایراد شما را من قبول دارم اما 
خدمت شــما عرض می کنم که تصمیم 
نظام از ابتــدا در این مرحله بر این قرار 
گرفته که موضوع مذاکــرات به زندگی 
روزمره مردم گره زده نشــود و در واقع 
مــا این موضوع را بــه نوعی از تیتر یک 
رسانه ها خارج کنیم و به جای این که با 
گذاشتن روزشمار در این ارتباط به کشور 
هیجانی وارد شــود در دل مذاکرات کار 

واقعی را بکنیم.
وزیر خارجه کشــورمان بــا بیان این که 
مردم از ما نتیجه می خواهند، ادامه داد: 
من نگاهم این اســت کــه مردم صرف 
نظر از نگاه های سیاســی خود در مورد 
مسائل ملی نگاه ملی دارند و از ما نتیجه 
می خواهند. ممکن اســت فردی نظرات 
شــخصی خود را بگوید اما رویکرد، نگاه 
به منافع ملی است و این چیزی است که 
به ما در طول مذاکرات کمک کرده است. 
در میز مذاکرات به ما قدرت داده است و 
این نشان دهنده فرهیختگی جامعه است.

وی در ادامه با طرح این پرســش که آیا 
ما واقعا دنبال توافق هستیم، گفت: بعضا 
برخی به ما می گویند چیدمانی که شما 
گذاشــته اید چیدمانی اســت که توافق 
نشود ولی واقعا این چنین نیست ممکن 
است فردی یا افرادی در تیم، ملاحظاتی 
نسبت به برجام داشته باشند ولی ما همه 
به دنبال توافق خوب، پایدار و قوی برای 

کشور هستیم.
امیرعبداللهیــان گفــت: از خود من هم 
بپرســید می گویم برجــام نتیجه ماه ها 
تلاش همکارانمان در وزارت خارجه بود 
که به سندی برسیم و این سند مثل هر 
ســند دیگری می تواند ایراداتی داشــته 

باشد.
وی با بیــان این که نمی خواهم در اینجا 
وارد جزییات شوم تصریح کرد: به نظرم 
ایراد اساسی که در ســند برجام وجود 
دارد این است که در حوزه راستی آزمایی 
آنچه که مربوط به تعهدات هسته ای ما 
می شود به خوبی راستی آزمایی می شود 
مثلا مشخص است که چند سانتریفیوژ 
در حــال کار کــردن اســت و یا درصد 
غنی سازی ما چقدر است و آژانس بر این 
فعالیت ها نظــارت می کند. صفر تا ۱00 
این فعالیت ها مورد بررسی قرار می گیرد، 
اما در مورد لغو تحریم ها ابهامات زیادی 
وجود دارد که بخشــی از آن به ماهیت 

مذاکره بر می گردد.
وزیر خارجه کشــورمان ادامــه داد: ما 
نیز که اکنون مذاکــره می کنیم ممکن 
است با مشــکلاتی مواجه باشیم. ما در 
این مذاکرات براســاس اســناد، خطوط 
قرمز و ملاحظات مــان متنی را داریم و 
طرف های مقابل هم ممکن است در این 
مذاکرات ملاحظات خود را داشته باشند 
و در مجموع توافقی که حاصل می شود 
حاصل تضارب آرا بین هفت طرف است. 
هفت طــرف آرا و نظرات خود را در این 
ظرف ریخته اند و نتیجه آن بیرون آمده 

است.

وی با اشــاره به حضورش در مجلس در 
هفته قبــل گفت: هفته پیــش در بین 
نمایندگان حضــور پیدا کردم و تعدادی 
از آنها گفتند کــه پیش نویس توافق را 
دیده اند و بــه آن ایراداتی دارند من نیز 
می گویم که اگر فردا به توافق رســیدیم 
اگر کســی بخواهد موشکافی کند حتما 
در متنی که نوشته شده ایراداتی وجود 
دارد و ایــن ایــراد به ایــن موضوع بر 
می گــردد که بالاخره طــرف مقابل نیز 

مطالبات و ملاحظاتی دارد.
امیــر عبداللهیان در بخــش دیگری از 
صحبت های خود ادامــه داد: تیم با این 
نگاه که می خواهد توافق انجام شــود به 
مذاکرات اعزام شده است و صرف نظر از 
نگاه فردی افراد تصمیم کشور این است 
چنانچه منافع و خطوط قرمز ما رعایت 

شود این توافق محقق شود.
وزیر خارجه کشورمان در بخش دیگری 
از صحبت های خود در ارتباط با موضوع 
مذاکــره با بیان این که یکــی از دلایلی 
کــه این مذاکرات طولانی شــده به این 
خاطر است که ما نمی خواهیم از خطوط 
قرمــز عبور کنیم و ما روی خطوط قرمز 
خود ایســتاده ایم، اظهار کــرد: در مورد 
بخش هایــی از این خطــوط قرمز نیز و 

رعایت آن به نتیجه رسیده ایم.
وی ادامــه داد: اگر بخواهم بگویم که در 
مذاکرات وین در چه مرحله ای هســتیم 
باید بگویم اکنون در نقطه ای هســتیم 

که شــاید بتوان آن را شروع پایان توافق 
بنامیم ولی این که این شروع پایان توافق 
چقدر می تواند زمان ببرد دقیقا بستگی 
به طرف مقابل و آمریکایی ها دارد. آنچه 
که بین ما و ســه کشور اروپایی و چین 
و روســیه باید انجام می شد انجام شده 
اســت و اکنون یکی از موضوعات اصلی 

لغو تحریم هاست.
وزیر امــور خارجه کشــورمان در ادامه 
صحبت هــای خــود با بیــان این که در 
مذاکــرات اخیــر وین پیشــرفت هایی 
داشته ایم، گفت: واسطه رسمی ما در این 
مذاکرات اتحادیه اروپاست و آقایان مورا 
و بورل پیام هایــی را بین ایران و آمریکا 
منتقل می کنند و آقای بورل تا ســه ماه 
پیش خــودش کمتــر وارد این موضوع 
می شــد ولــی از موقعی که بــه تهران 
آمدند نقش مســتقیم تری در مذاکرات 
ایفا می کند مــا خیلی موافق نبودیم که 
هماهنگ کننده متــن و طرحی را ارائه 
دهــد ولی آنها گفتند که ما پســت چی 
نیســتیم که پاکت بین شما و آمریکا رد 
و بــدل کنیم آقای بورل طرحی که ارائه 
دادند تلفیقی از  طرح ها و ایده های طرف 

های مقابل است.
وی بــا بیــان این کــه وزرای خارجــه 
کشــورهای قطر، عمان، عراق، ایتالیا و 
فرانسه نیز پیام هایی می برند و می آورند 
و تلاش می کنند کــه دیدگاه های ما و 
طرف هــای آمریکایی به یکدیگر نزدیک 
شود، اظهار کرد: آمریکایی ها می خواهند 
در گفت وگوها مشــکلات خود را بزرگ 

کنند و از یک ادبیــات تکراری و نخ نما 
اســتفاده می کنند و می گویند هر آنچه 
که مــا می توانســتیم را داده ایم ما نیز 
تاکید بر ایــن می کنیم که نمی توانیم از 
خــط قرمز خود عبور کنیم و نمی توانیم 
توافقــی را امضا کنیم کــه بعد از مدتی 
مثلا ۴0 روز توافق انجام شده ولی روی 
زمین هیچ اتفاقی رخ نداده است و ما به 
دنبال توافقی هستیم که مردم در زندگی 
خــود اثر آن را ببینند البته همانطور که 
پیش از این گفتم ما خود را معطل توافق 
نکرده ایم و دولت برنامه اقتصادی خود را 
با جدیت دنبــال می کند و ما در وزارت 
امور خارجه متعهد هستیم که ماموریتی 
که به ما در زمینه توافق واگذار شــده به 

سرانجام برسانیم.
وزیــر امور خارجه کشــورمان در بخش 
دیگــری از صحبت های خــود در مورد 
مذاکــرات ادامــه داد: الان بــه صورت 
مشخص در مورد ســه موضوع در حال 
تبادل پیام با طرف آمریکایی هســتیم و 
طی روزهــای آینده آخرین نظرات خود 
را اعلام می کنیم و به کشورهای مذاکره 
کننده به صراحت گفته ایم که اگر نظرات 
ما در مورد این ســه موضوع که منطقی 
نیز هست محقق شــود، آمادگی داریم 
که وارد مرحله توافق شــویم و جلســه 
جمع بندی با حضور وزیران امور خارجه 
در وین برگزار شود و سپس وارد مراحل 

بعدی کار شویم.

امیرعبداللهیان ادامه داد: ما به صراحت 
به طرف های آمریکایی که پیام می دهند 
که در آستانه انتخابات میان دوره کنگره 
هستیم و مشــکل بنزین داریم گفته ایم 
که بــرای انجام قدم نهایــی باید طرف 
آمریکایــی از خود انعطاف نشــان دهد. 
ما در تمــام مراحل مذاکــرات از خود 
انعطاف نشــان دادیم و طرف آمریکایی 
نیز این موضوع را می داند که ما تاکنون 
به چه میزان انعطاف نشــان داده ایم. ما 
در مراحل مذاکرات بــر موضوعاتی که 
می توانستیم این انعطاف را نشان داده ایم 
و اکنون نوبت به انعطاف طرف آمریکایی 

است.
وی گفــت: در مذاکــرات اخیــر طرف 
آمریکایــی در دو موضــوع بــه صورت 
نسبی انعطاف هایی را به صورت شفاهی 
نشــان داده است که باید مکتوب شود و 
تبدیل به متن شود و مساله سوم موضوع 
آمریکایی ها  بایــد  که  تضمین هاســت 
انعطاف داشــته باشــند و با واقع بینی 
برخورد کنند و اگر مــا چنین انعطافی 
را مشــاهده کنیــم در روزهــای آینده 
می توانیم به نقطه توافق برســیم. روزها 
آینده روزهای مهمی برای توافق اســت. 
اگر آنها انعطاف نشان ندهند دنیا به آخر 
نمی رسد آنها صحبت از پلن B می کنند 

ما هم پلن B خود را داریم.
وزیر امــور خارجه کشــورمان درادامه 
صحبت هــای خــود گفــت: حداکثر تا 
۱۲ امشــب آخریــن جمع بنــدی خود 
را بــه صورت مکتوب در مورد مســائل 

اتحادیه  هماهنگ کننــده  به  باقی مانده 
اروپا ارائه می دهیم و اگر واکنش آمریکا 
همراه با واقع بینی و انعطاف باشد توافق 
رخ می دهد و اگر انعطافی نشــان ندهند 

باید بیشتر گفت وگو کنیم.
از  امیرعبداللهیــان در بخــش دیگری 
صحبت های خود در نشست با خبرنگاران 
که به مناسبت روز خبرنگار برگزار شده 
بود با بیان این که در سیاســت خارجی 
دولت سیزدهم نگاه به آسیا و همسایگان 
دارای اهمیت زیادی اســت، افزود: ما در 
حــوزه همســایگان ظرفیت های زیادی 
داریم و تلاش کرده ایم در این مدت این 
ظرفیت ها را در بخش تعاملات خارجی 

بالفعل کنیم.
وی بــا بیان این کــه در تعامل با برخی 
مواجه  برخی مشــکلاتی  با  همسایگان 
بودیم که تلاش کردیم این مشــکلات 
را حــل کنیم اضافه کــرد: در تعامل با 
همســایگان شــمالی بعضا در کشور به 
صورت سنتی حساسیت هایی در داخل 
ایران وجود دارد مثلا بعضا می بینیم که 
اگر ملاقات یا گفت وگوی تلفنی با وزرای 
خارجــه چین و روســیه انجام می گیرد 
یکباره هجمه شــدیدی علیــه ما وارد 
می شــود و بعضا می گویند که سیاست 
نه غربی و نه شــرقی رعایت نشده حتی 
در مورد مــدت مکالمــه و گفت وگوی 
تلفنی با وزرای خارجه چین و روســیه 
نیز بعضا در داخل کشور در بین عده ای 

این حساسیت وجود دارد و در ارتباط با 
آن تحلیل هایی مطرح می شود و این نگاه 
ممکن است به دلایل مختلف در داخل 

کشور وجود داشته باشد.
امیرعبداللهیــان بــا تاکید بــر اهمیت 
رعایت سیاســت نه غربی نه شــرقی از 
ســوی وزارت خارجه در حوزه تعاملات 
با کشــورهای مختلف افزود: در همین 
چارچــوب بارهــا تاکیــد کرده ایم که 
هیــچ کس بنا نــدارد از خطوط قرمز و 
استقلال سیاســی عبور کند ما به هیچ 
وجه سیاســت خارجی مــان را به هیچ 
بلوکــی گره نمی زنیم. نــه به غرب و نه 
به شــرق. سیاســت  خارجی خود نه به 
چین و روسیه گره می زنیم نه به فرانسه 
و انگلیس . ما سیاســت خارجی خود را 
به منافع خارجی کشــور گره می زنیم و 
براین اســاس منفعت ملی مان را در هر 

کجا باشد دنبال و پیگیری می کنیم.
وی بــا بیــان این که سیاســت خارجی 
متوازن و پیشــبرد آن مورد توجه جدی 
دولت سیزدهم اســت در همین ارتباط 
گفت: در حوزه تعامل بــا اروپا نیز اروپا 
را فقط ســه کشــور انگلیس، فرانسه و 
آلمان محدود نکرده ایم ما تلاش کرده ایم 
با کشــورهای مختلــف اروپایی تعامل 
کنیم و در طول یکسال گذشته به رغم 
تحریم هــا حجم تبادلات تجــاری ما با 
برخی کشــورهای اروپایی از 3۵ درصد 
به ۱۸0 درصد رســیده اســت در حالی 
که کشــورهایی چون فرانسه، انگلیس، 
آلمــان به ما می گفتند کــه هر تعاملی 

که می خواهید انجام دهید در ابتدا باید 
مساله برجام حل شود. بنابراین ما همه 
اروپا را این سه کشور نمی دانیم و تلاش 
کرده ایم با کشــورهای مختلف اروپایی 
تعاملات خــود را در حوزه های مختلف 

گسترش دهیم.
امیرعبداللهیــان با بیان این که در مدت 
اخیر برخی شرکت های متوسط اروپایی 
در داخل ایران سرمایه گذاری کرده اند و 
پروژه هایی را افتتاح کرده اند به تشــریح 
برخی اقدامات معاونت دیپلماسی وزارت 
خارجه در مدت یکســال گذشته اشاره 
کرد و گفت: در حــوزه تعاملات تجاری 
با همسایگان و دیگر کشورها توانسته ایم 
ایــن حجم مبــادلات را از 3۷ درصد به 

۵۷0 درصد افزایش دهیم.
وی با بیان این کــه ما در دولت در کنار 
این که موضوع مذاکرات را دنبال می کنیم 
تاکید بر این داشته ایم که اقتصاد کشور را 
به برجام گره نزنیم، ادامه داد: اگر همین 
فردا برجام به نتیجه برسد و تحریم هایی 
که برداشته می شــود تحریم های ثانویه 
است و تحریم های اولیه باقی  است و ما 
در کنار برجام همچنان سیاســت بی اثر 
کردن تحریم ها و توسعه اقتصادی پایدار 

را دنبال خواهیم کرد.
وزیر امور خارجه همچنین در بخشــی 
دیگر از سخنان خود به تشریح عملکرد 
حــوزه  در  دولــت  و  خارجــه  وزارت 
دیپلماســی آب پرداخــت و گفت: این 
حوزه برای ما مهم است و گشایش هایی 

در این حوزه ایجاد شده است.
امیرعبداللهیان با بیان این که یکی دیگر 
از موضوعــات مهم برای مــا در وزارت 
خارجــه بحث ایرانیان خارج از کشــور 
اســت، افزود: من از شــما خبرنگاران 
می خواهم که به بحث ایرانیان خارج از 
کشور و مسائل آنها بپردازید. این موضوع 
می تواند به ما در پیشبرد مسائل مرتبط 
با آنها کمک کند. ما امروز براساس آمار 
رســمی حدود ۴.۵ میلیــون ایرانی در 
خارج از کشــور داریم که البته براساس 
آمار غیررســمی این رقم هفت میلیون 
است. آمار رســمی مربوط به ایرانیانی 
اســت که به ســفارت مراجعه کرده اند 
و مســائل کنســولی خــود را از طریق 

سفارتخانه ها پیگیری کرده اند.
ادامــه صحبت های  وی همچنیــن در 
خــود در ارتباط بــا ایرانیان خــارج از 
کشــور افزود: می بینیم که در برخی از 
کشــورهای اروپایی و یا دیگر کشــورها 
مثلا همبســتگی قوی ای بین لبنانی ها 
و یا ترک های مقیم آن کشــورها وجود 
دارد ولی متاســفانه همبستگی ایرانیان 
در خارج از کشــور خیلی قوی نیست و 
من بعضا مشــاهده کرده ام که تعدادی 
از ایرانیان خارج از کشــور به ما گفته اند 
که ایرانیــان خارج از کشــور علی رغم 
فرهیختگی که از آن برخوردار هســتند 

کمتر از یکدیگر حمایت می کنند.
وزیر امور خارجه کشورمان تصریح کرد: 
ان شــاءالله در سه ماه آینده قانون جامع 
حمایــت از ایرانیان خارج از کشــور به 
تصویب می رســد و یکــی از مهم ترین 
بخش های حساس در این ارتباط موضوع 

دو تابعیتی هاست.
در ابتــدای این نشســت کــه در محل 
وزارت خارجه برگزار شــده بود تعدادی 
از خبرنگاران، عکاســان و تصویربرداران 
به نمایندگی از همکاران خود سخنرانی 
کــرده و به بیان دیدگاه ها و نظرات خود 

پرداختند.

بینالملل

 حداکثر تا ساعت ۱۲ امشب نظرات خود را در مورد مسائل 
باقی مانده در ارتباط با مذاکرات وین و طرح ارائه شده به صورت 

مکتوب به هماهنگ کننده اتحادیه اروپا ارائه می دهیم
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بلیت ۵۸ میلیون تومانی اربعین تکذیب شد
سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری 
قیمت های بــالای پروازهای اربعین 
را تکذیب کرد و گفت: هیچ شــرکت 
هواپیمایی یا آژانس مســافرتی حق 
نــدارد حتی یک ریال بالاتر از قیمت 

مصوب، بلیت اربعین بفروشد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و 
بــه نقل از مهر، میراکبــر رضوی در 
یــک برنامه زنده رادیویی صبح امروز 
با تکذیب قیمت ۵۸ میلیون تومانی 
بلیت پــرواز تهران-نجــف افزود: ما 
بــه عنــوان مجموعه ناظــر و بحث 
حاکمیتی بــر ایرلاین ها و مجموعه 
هواپیمایی کشوری و در کنار اصحاب 
رسانه وظیفه بزرگی داریم که دغدغه 
ذهنی این اوضاع اقتصادی کشــور را 
به حداقل برسانیم و مشکلاتشان را با 
یک سری تیترهایی که بعضی ها کمی 
غیرآگاهانه این کار را می کنند کاهش 

دهیم.
وی افزود: چند ماه پیش بحث قیمت ها و کف و سقف قیمت مطرح 
شــد چون ســفر عتبات از دغدغه های هموطنان است و ان شاءالله 
روزهــای آینده عازم خواهند شــد. یک قیمت در ســایت انجمن 
شرکت های هواپیمایی است که خود سازمان هواپیمایی اعلام کرده 
هیچ شرکت، آژانس و سایت اینترنتی اجازه ندارد حتی یک ریال از 
آن قیمت بالاتر بفروشد و اگر این اتفاق بیافتد با مجموعه فروشنده 

مسلماً برخورد خواهد شد.
رضوی افزود: چنین فروش هایی قطعاً تخلف است که نهاد نظارتی 
وجود دارد و وظیفه ما هم این اســت و خــود مردم هم به عنوان 
کسانی که خدمت می گیرند باید به ما اطلاع دهند اما غیر از آن خود 
سازمان هواپیمایی کشوری به صورت لحظه ای در کنار مردم است 
و حتی روابط عمومی حضور پیدا می کنند در فرودگاه ها و با مردم 
صحبت می کنند که به کجا ســفر می کنید؟ و ما قیمت را مقایسه 
می کنیم و اگر ببینیم شرکت یا مؤسسه ای گران فروشی کرده حق 

مسافر را برمی گردانیم.
وی افزود: پس از پروازهای حج، از همان لحظه دغدغه ما عملیات 
و سفر اربعین بود و جلسات مختلفی هم تشکیل شد اولین جلسه 

رســمی برای این موضوع چند روز پیش اولین نشست هماهنگی 
پروازهای اربعین انجام شد و انشاالله از ۲0 شهریور این سفرها آغاز 
و تا 3۱ شهریور پایان می یابد. قیمت سفر هوایی عتبات ۶ میلیون 
تومان است و تاکید شد فروش چارتری پرواز عتبات ممنوع، و فقط 
سایت شــرکت های هواپیمایی امکان فروش بلیت عتبات را دارند 
یعنی حتی سایت های اینترنتی مجاز که الان فعالیت می کنند مجاز 
به این فروش نیستند و ممنوع است و فقط شرکت های هواپیمایی 
وارد سایت می شوند و ما الان منتظریم شرکت های هواپیمایی اعلام 
آمادگی کنند که برای عتبات کدام یک از شــرکت ها قرار اســت 

پروازهایشان را در اختیار بگذارند و باید برنامه ریزی شود.
سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری افزود: ما سه موضوع داریم که 
کمی ما را دچار دغدغه می کند یکی گرمای هوا، دوم گرد و غبار و 
سوم همزمانی اربعین با اوج و پیک پایان سفرهای تابستانی است که 
داریم برنامه ریزی می کنیم و اگر الان وارد سایت های اینترنتی شوید 
که هنوز زمان سفرهای اربعین نرسیده بعضی روزها اگر دقت کنید 
مثلاً مسیر تهران به نجف می توانید با ۲ میلیون تومان بلیت تهیه 
کنید یا برگشتش زیر دو میلیون تومان یعنی پایین تر از نرخ اعلامی 

است و در پروازهای داخلی هم همین طور است.

آرامش در بازار ارز
مدیر روابط عمومی بانک مرکزی از رشد ۸۱ 

درصدی معاملات در سامانه نیما خبر داد.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از فارس، مصطفی قمری وفا، مدیرکل روابط 
عمومی بانک مرکزی در صفحه شخصی خود 
در فضای مجازی نوشــت: حجم معاملات در 
سامانه نیما از ابتدای سال تاکنون به بیش از 

۱۶.۲ میلیارد دلار رســیده است؛ این میزان معاملات رشد ۸۱ درصدی در مقایسه با 
مدت مشابه سال قبل را نشان می دهد. 

در بازار حواله نیز حجم معاملات روزانه ارز به بیش از ۲00 میلیون دلار رسیده و عرضه 
همیشه بیش از تقاضا بوده است.

با ابتکار بانک مرکزی، ارز توافقی هم در ۲ ماه گذشته و بر اساس عرضه و تقاضا توانسته 
از نظر حجم معاملات و عمق بازار به شرایط مطلوبی برسد.

طبق تاکید رئیس کل بانک مرکزی، توسعه این بازار را به عنوان هدایتگر آن ادامه داده 
و آرامش حوزه ارزی کشور را به عنوان اولویت اصلی دنبال می کنیم.

اعطای ۲۰۰ متر زمین و وام به مردم برای 
ساخت مسکن

وزیر راه و شهرسازی گفت: در شهرهایی که 
زمین کافی وجود دارد، ۲00 متر زمین علاوه 
بر وام و موارد مربوط به صدور پروانه به مردم 
اعطا می شود تا خود به ساخت مسکن اقدام 

کنند.
به گزارش روزنامه »صبح امروزر« و به نقل از 
صدا و سیما، رستم قاسمی در جلسه اعطای 

حکم اعضای نهمین دوره شورای مرکزی نظام مهندسی ساختمان کشور اظهار کرد: 
بیش از ۸ میلیون مستأجر و جوانان در کشور وجود دارد که به علت نداشتن مسکن 
ازدواج نکرده اند. بنابراین سازمان نظام مهندسی در جبران عقب ماندگی ساخت مسکن 

نقش آفرینی کند.
وزیر راه و شهرســازی مهم ترین راه حل بازار مسکن را نزدیک کردن عرضه به تقاضا 
دانست و گفت: برای این کار حداقل به ۴00 هزار میلیارد تومان در سال برای ساخت 

یک میلیون مسکن نیاز است.
به گفته قاسمی، تاکنون زمین برای حدود ۷0 درصد نهضت ملی مسکن تأمین شده و 
طبق دستور رئیس جمهور باید تا پایان شهریور تکلیف زمین های مورد نیاز ۴ میلیون 

مسکن مشخص شود.
وزیر راه و شهرســازی گفت: در شهرهایی که زمین کافی وجود دارد، ۲00 متر زمین 
علاوه بر وام و موارد مربوط به صدور پروانه به مردم اعطا می شــود تا خود به ســاخت 

مسکن اقدام کنند

کاهش فروش کالاهای اساسی پس از حذف 
ارز ترجیحی

یک کارشناس اقتصادی با اشاره به سیاست 
حذف ارز ترجیحی در ماه های ابتدایی ســال 
گفت: بــا وجود تخصیص ماهیانــه ۲۴هزار 
میلیارد تومان سهم فروش شرکت های مرتبط 
با کالاهای اساسی کاهش قابل توجهی داشته 

است.
بــه  گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 

تســنیم، ناصر پاشاپور با اشــاره به چالش افزایش قیمت کالاهای اساسی در ماه های 
ابتدایی ســال گفت؛ تحقیقات بازار در خصوص کالاهای اساســی نشان می دهد نان 
به نســبت روغن افزایش کمتری را تجربه کرده است، این درحالی است که نه فعالیت 
تبلیغاتی خاصی در این حوزه ایجاد شده و نه مصرف تغییر چشم گیری داشته است، از 
طرف دیگر مردم ترجیح داده اند به جای خرید از خرده فروشی ها نیاز خود را در خصوص 

نان به صورت مستقیم از نانوایی ها تأمین کنند.
وی با اشاره به مصرف لبنیات در ۴ماهه ابتدایی سال گفت: قیمت پنیر سفید بیش از 
سایر پنیرها با رشد ۱3۶درصدی افزایش یافته است، این درحالی است که در فصل بهار 
تبلیغات پنیر ۵00 درصد افزایش یافته است، این موضوع نشان دهنده سرمایه گذاری 

شرکت ها درخصوص نگرانی ها در مورد از دست دادن سهم بازار است.
پاشاپور در خاتمه با اشاره به سیاست جدید اقتصادی دولت و حذف ارز ۴۲00تومانی 
و تزریق ماهیانه ۲۴هزار میلیارد تومان یارانه نقدی، گفت: طی دو الی ســه ماه اخیر 
به صورت مشــخص سایز بازار محصولات اساســی کوچکتر و حاشیه سود شرکت ها 
کاهش قابل توجهی داشــته اســت ، این درحالی اســت که افزایش هزینه ها از جمله 
هزینه های جاری مربوط به حقوق و دســتمزد و مواد اولیه رشــد چشم گیری داشته 
است. با وجود تزریق ۲۴هزار میلیارد تومان یارانه نقدی سایز بازار محصولات اساسی از 
جمله روغن، لبنیات و... کوچک شده است و تولیدکننده از حاشیه سود جدید ناراضی 

است چراکه با حجم فروش بسیاری کمتری روبه رو شده است.

دومین اقتصاد بزرگ جهان حیران شد!
اقتصــاد چیــن در مــاه جــولای بــه طور 
غیرمنتظــره ای کند شــد و شــاخص های 
فعالیت های تولید صنعتی و خرده فروشــی 
پیش بینی های زیادی را از دســت دادند که 
نشــان دهنده بهبود متزلزل است زیرا پکن 
هیچ نشانه ای از کاهش سیاست های مقابله با 

کووید صفر نشان نمی دهد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، داده های اداره ملی آمار چین روز 
گذشته نشان داد که تولید صنعتی در ماه جولای پس از رشد 3.۹ درصدی در ژوئن 
نسبت به ســال قبل 3.۸ درصد رشد داشته و این در مقایسه با افزایش ۴.۶ درصدی 

مورد انتظار تحلیلگران در نظرسنجی رویترز است.
خرده فروشی که تنها در ماه ژوئن مثبت شد، ۲.۷ درصد نسبت به سال گذشته افزایش 
یافت که پیش بینی تحلیلگران برای رشد ۵ درصدی را به شدت از دست داد و این در 

مقایسه با رشد 3.۱ درصدی در ماه ژوئن بود.
دومین اقتصاد بزرگ جهان در سه ماهه ژوئن به سختی از انقباض در امان ماند که به 
دلیل قرنطینه شدن مرکز تجاری شانگهای، رکود عمیق در بازار املاک و هزینه های 

پایین مصرف کننده با مشکل مواجه شده است.
سیاستگذاران چینی در تلاش هستند تا تعادلی را برای تقویت بهبود اقتصادی شکننده 
و ریشــه کن کردن سویه های نوظهور کووید ایجاد کنند، در حالی که انتظار می رود 
اقتصاد به هدف رشــد رسمی خود در سال جاری  که حدود ۵.۵ درصد تعیین شده 

است، برای اولین بار از سال ۲0۱۵ دست یابد.
ســرمایه گذاری در دارایی های ثابت که پکن امیدوار بود با کاهش صادرات، رشد 
را در نیمه دوم افزایش دهد، در هفت ماهه اول ســال نسبت به مدت مشابه سال 
قبــل ۵.۷ درصد در مقابل پیش بینی ۶.۲ درصــد افزایش و کاهش از ۶.۱ درصد 

رشد کرد.
وضعیت اشــتغال همچنان شکننده بود. نرخ بیکاری مبتنی بر نظرسنجی در سراسر 
کشــور از ۵.۵ درصد در ژوئن اندکی بــه ۵.۴ درصد در جولای کاهش یافت، اگر چه 

بیکاری جوانان همچنان بالا ماند و به رکورد ۱۹.۹ درصد در جولای رسید.

خبر

نقش فناوری و دانش برای استفاده از ظرفیت های موجود در کشور؛

چرخش چرخ اقتصاد با حمایت از ایده های نو
بدون تردید توجه به تولید 
و رفــع موانــع در کنــار 
حمایــت از شــرکت های 
دانش بنیان و ظرفیت های 
بالقوه و تبدیل کردن آنها به 
ظرفیت بالفعل، علاوه بر رونق 
اقتصــادی و ارزش افزوده، در 
افزایش اشتغال، کارآفرینی و 
نقش  بیکاری  معضل  کاهش 
به ســزایی دارد و در راستای 
اجرای منویــات مقام معظم 

رهبری نیز است. 
ایــن خصــوص گــروه مجموعــه  در 
شــرکت های »راه نو« از سال ۱3۹۵ بر 
اســاس اسناد بالا دســتی در حوزه های 
دانش بنیان،  شرکت های  انرژی،  مختلف 
غذا و دارو، صنایع معدنی، عمرانی، صنایع 
کشــاورزی، دامپروری و صنایع وابسته با 
۲۲ شــرکت فعال و جذب بیش از 300 
نفر از جامعه نخبگانی به ضورت مستقیم، 
فعالیت رســمی خود را آغــاز نموده و با 
تاسیس شرکت های زیر مجموعه توانسته 
با جذب ســرمایه های مــادی و معنوی 
مردمی، روش جدیــدی را در هدایت و 

مدیریت منابع ایجاد نماید.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز«؛ عصر 
روز گذشــته نشســت خبری موسس و 
مدیرعامل گــروه شــرکتهای راه نو در 
کارخانه نوآوری مشــهد برگزار شــد. در 
این نشست دکتر مجتبی تنها با اشاره به 
اینکه »در اهداف و فعالیت های مجموعه 
شرکت های راه نو در اسناد بالادستی ۱0 
حوزه موثر اقتصــادی مدنظر قرار گرفته 

اســت« تصریح کرد: در خراسان رضوی 
بر اساس اسناد توســعه استان، ۵ حوزه 
انرژی هــای تجدیدپذیر، فرآوری گیاهان 
دارویی، مواد معدنی، بازرگانی و دستیابی 
به بازارهای جهانی و منطقه ای و همچنین 
شــرکت های دانش بنیــان و حمایت از 

ایده های نو مدنظر قرار گرفته است.   
عسلویه انرژی ایران را در منطقه خواف

مدیرعامل گروه شرکت های راه نو با تاکید 
بر اینکه »بــرای تولید انرژی تجدیدپذیر 
پاک قصد داریم عســلویه انرژی ایران را 
در منطقه خواف با کمک سرمایه گذاران 
داخلی و خارجی توســعه بدهیم« مطرح 
کرد: بر اساس مطالعاتی که در دنیا انجام 
شده؛ برای بهره برداری با صرفه اقتصادی 
از انرژی باد؛ باید در یک منطقه ۵.۵متر بر 
ثانیه سرعت، ۱0.۵ ساعت در شبانه روز و 
۱۸0 روز در ســال باد وجود داشته باشد. 
در منطقه خواف به طور میانگین سرعت 
باد ۱۱متر بر ثانیه، ۱۴ساعت در شبانه روز 

و 330 روز در سال است. 
تنهــا با تاکید بر اینکه »در دنیا ۴کریدور 
بــادی وجــود دارد که شــرایطی با این 
کیفیــت در آن محیا می باشــد و خواف 
یکی از این مناطق است« افزود: در حال 
حاضر در کریدور خواف ۲ توربین نصب و 
توربین سوم در محل مستقر و به زودی به 

بهره برداری خواهد رسید.
راهکاری برای مهاجرت معکوس

وی با اشــاره به گام بعدی »راه نو« در 
راســتای انرژی تجدیدپذیــر گفت: به 
جهــت خشکســالی های پی درپــی در 
یک دهه گذشــته، روســتاهای نواحی 

نــوار مرزی به این علت که کشــاورزی 
و دامپــروری  منفعتــی نداشــت، در 
حال خالی از ســکنه شــدن بودند. در 
ایــن خصوص طرح تولیــد ۱00درصد 
داخلــی توربین های بادی ســبک ۵ تا 
۵0 کیلووات را به انجام رساندیم که به 
طور میانگین برای یک خانواده روستایی 
درآمــد ماهیانه 3 تــا ۴میلیون تومانی 
ایجاد می کند و باعث می شود کهاجرت 

روستائیان کاسته شود. 
30 تا 35درصد کاهش مصرف گاز با 

بخاری کم مصرف
دکتر تنها با بیان اینکه »حوزه بعدی در 
حمایت از شرکت های دانش بنیان است 

که تاکنــون 3۷ محصول دانش بنیان در 
گروه شــرکت های راه نو ثبــت و از این 
تعداد قریب به ۱۸ مورد نیز ثبت اختراع 
شــده است« افزود: در این خصوص یکی 
از بهتریــن موضوعاتی که در کشــور در 
اولویت تولید و اســتفاده برای مردم قرار 
گرفت، طرح بخاری های کم مصرف است 
که استفاده از آنها 30 تا 3۵درصد کاهش 
مصرف گاز را در پی دارد. به همین جهت 
پیش بینی می کنیم برای زمستان ۱۴0۲ 
حداقل ۱00هزار عدد از این بخاری ها را 
تولیــد و روانه بازار کنیم. با اینکار قطعی 
گاز پتروشیمی ها کمتر و حدود 3۵درصد 
ظرفیت پتروشیمی کشــور افزایش پیدا 
می کنــد که بالتبع باعــث ارزآوری برای 

کشور می شود.
ارزآوری و اشتغال با احداث پالایشگاه 

گیاهان دارویی
موســس مجموعه شــرکت های راه نو با 
اشاره به اینکه »در حوزه گیاهان دارویی 
نیز مطالعات گســترده ای انجام دادیم« 
بیان کرد: در کشــور ترکیه ۶ پالایشگاه 
گیاهان دارویی وجود دارد اما متاسفانه ما 
در ایران حتی یک پالایشگاه هم نداریم. 
به عنوان نمونه در ســال منتهی به ۹۹ ، 
مجموع گیاهان دارویی که به صورت خام 
از کشور خارج شد در حدود ۱۷3میلیون 
یورو ارزآوری به همراه داشت. اما در مقابل 
تنهــا برای یک مورد »اســانس نعنا« در 
همان سال ۵۲3میلیون یورو ارز از کشور 

خارج شد. 
وی تاکیدکرد: مجموع سرمایه گذاری برای 
احداث یک پالایشــگاه تخصصی گیاهان 

دارویی در کشــور ما حداکثر 30میلیون 
یورو اســت کــه بدون شــک ارزآوری و 

اشتغال ویژه ای را به همراه دارد.
پشم 500 تومانی به 180هزار تومان 

رسید
مجتبی تنها با اشــاره به اینکه »در حد 
فاصل ســالهای ۹0 تا ۹۶ روی پوست و 
پشم گوسفند هیچ سرمایه گذاری انجام 
نمی شد« گفت: یک گوسفند بالغ حدود 
۱.۷ کیلوگرم پشــم تولید می کند که در 
آن بازه زمانی قیمت پشــم کیلویی۵00 
تومان بود و درمقابل ۱0هزار تومان هزینه 
پشم چینی داشت. همچنین به دلیل بوی 
نامطلوب، پشــم در سبد کالای مصرفی 
خانواده ایرانی قرار نداشــت. با مطالعات 
ما، ماده ای شــیمیایی اما کاملا ارگانیک 
و طبیعی تولید شــد که بوی پشم را به 
طور کامل از بین می برد. به همین جهت 
پشمی که کیلویی ۵00 تومان بود، امروز 
در بازارهای جهانی به کیلویی ۱۸0هزار 
تومان رسیده و با آن کفی کفش و کالای 
خواب ۱00درصد پشــمی با وزن لایکو، 

تولید می کنیم.
وی در پایان بنــدی صحبت های خود به 
نقــش فناوری و دانش برای اســتفاده از 
ظرفیت های موجود در کشور تاکید و ابراز 
کرد: امیدواریم در مجموعه شــرکت های 
راه نو بتوانیم ایده های کارآفرینانه و دانش 
بنیان داخل کشــور را که بــازاری خارج 
مــرزی دارد نیز حمایت کنیم. به همین 
جهت نیز از یک ســال گذشته شروع به 
ایجاد بازارهای محصولات دانش بنیان در 

خارج از ایران کردیم.

برای بهره برداری با 
صرفه اقتصادی از انرژی 
باد؛ باید در یک منطقه 
5.5متر بر ثانیه سرعت، 
۱0.5 ساعت در شبانه 
روز و ۱80 روز در سال 
باد وجود داشته باشد. 
در منطقه خواف به طور 
میانگین سرعت باد ۱۱متر 
بر ثانیه، ۱4ساعت در 
شبانه روز و 330 روز در 
سال است
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تکلیف حق مسکن کارگران در شورای 
عالی کار مشخص نشد

دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران از مشخص شدن تکلیف مصوبه حق مسکن 
کارگران در نشســت بعدی شــورای عالی کار خبر داد و گفت: وزیر سابق کار در نشست 
تعیین دستمزد ۱۴0۱ به ما اعلام کرد که قول مساعد حق مسکن را قبلا از دولت گرفته 
است ولی آنچه که در هیات وزیران تصویب و ابلاغ شد، تغییر مصوبه و کاهش مبلغ آن بود.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، هادی ابوی، درباره آخرین وضعیت 
مصوبه حق مسکن کارگران و تایید یا اصلاح آن، گفت: حق مسکن تنها آیتمی است که 
بعد از تصویب در شــورای عالی کار به هیات وزیران می رود و دولت باید آن را تایید یا رد 
کند تا به تصویب برسد. امسال اتفاقی که افتاد این بود که رقم حق مسکن برخلاف انتظار 

تغییر کرد و مجلس مصوبه هیات وزیران را ابطال کرد.
وی ادامه داد: آقای عبدالملکی ـ وزیر ســابق کار ـ بعد از پایان جلسه دستمزد ۱۴0۱ در 

شورای عالی کار به ما اعلام 
کرد که قول مساعد دولت 
را گرفته اســت لذا وقتی 
که رقم ۶۵0 هزار تومانی 
بــا حضور  حق مســکن 
نمایندگان  وزرای دولت و 
کارگــری و کارفرمایی در 
جلســه رســمی تصویب 
شده، شایسته نبود که این 

مصوبه تغییر کند.
این مقام مسئول کارگری 
در  مصوبه  ابطــال  درباره 

مجلس گفت: کمیسیون تطبیق قوانین مجلس اختیاراتی دارد و زمانی که از قانون عدول 
شود، از بعد نظارتی قوانین را پیگیری می کند. در مورد مصوبه حق مسکن چون قبلا در 
شــورای عالی کار ۶۵0 هزار تومان تصویب شده و پس از ارسال به هیات وزیران به ۵۵0 

هزار تومان کاهش یافته بود، مجلس آن را مغایر دانسته و ابطال کرد.
ابوی در پاسخ به این پرسش که آیا تشکل های کارگری در جریان تایید مجدد مصوبه در 
هیات وزیران یا اصلاح آن قرار دارند یا خیر؟ گفت: تا کنون هیچ ابلاغ رسمی مبنی بر اینکه 
مصوبه ۶۵0 هزار تومانی تصویب شــده یا نه صورت نگرفته است ولی هفته آینده جلسه 
شورای عالی کار تشکیل و به احتمال زیاد در این جلسه تکلیف مصوبه مشخص می شود 
که آیا دولت آن را پذیرفته و ابلاغ خواهد کرد یا به شورای عالی کار برگردانده خواهد شد.

نماینده کارگران در شــورای عالی کار تاکید کــرد: دولت این اختیار را دارد که مصوبه را 
تصویــب نکند ولی در صورت نیاز به اصلاح و بازنگری باید به شــورای عالی کار برگردد.

در شورا روی مبلغ حق مسکن و اینکه کمتر یا بیشتر شود مجددا بحث و تصمیم گیری 
خواهیم کرد.

لی
جلا

ما 
س: نی

عک



4
سه شنبه 25 مرداد 1401/   سال سوم  /   شماره 1276

Vol.3.No.1276/ August .16.2022

www.sobhe-emrooz.ir

sobhe.emrooz.news@gmail.com

عی
تما

اج

رئیس شورای اسلامی شهر تهران: زاکانی نمی رود
رئیس شورای اسلامی شهر تهران در واکنش 
به پرسشــی مبنی بر رفتن علیرضا زاکانی از 
شهرداری تهران گفت: خوشحال نشوید آقای 

زاکانی نمی رود.
به گزارش ایرنا مهدی چمران روز دوشنبه در 
نشستی با خبرنگاران در آغاز دومین سال از 
فعالیت ششــمین دوره شورای اسلامی شهر 

تهران، آماری از  تعداد جلسات و مصوبات و تذکرات شورای شهر ارایه کرد.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه مطابق رای دیوان عدالت امکان خدافظی زاکانی 
از شهرداری تهران وجود دارد، گفت: رای دیوان عدالت اداری چیز دیگری است و ربطی 

به آقای زاکانی ندارد.
به گزارش ایرنا، بر اساس اعلام دیوان عدالت اداری، آیین نامه انتخاب شهرداران فاقد 
اشــکال قانونی تشخیص داده شده و همه شهرداران شهرهای بالای یک میلیون نفر 

جمعیت از جمله تهران باید دارای سوابق مرتبط شغلی باشند.
پیش از این در اسفند ماه سال گذشته احمد وحیدی وزیر کشور در پاسخ به این شایعه 
که ممکن است وزارت کشور در پی رای اخیر دیوان عدالت اداری حکم شهردار تهران 

را ابطال کند گفت: خیر، این موضوع درست نیست.

هشدار پلیس فتا درباره پیامک های جعلی قطع برق
رئیس مرکــز تشــخیص و پیشــگیری از 
جرائم ســایبری پلیس فتای فراجا نسبت به 
کلاهبرداری با پیامک های جعلی هشدار قطع 

برق هشدار داد.
ســرهنگ علی محمد رجبی در گفت وگو با 
ایســنا، با بیان اینکه مجرمان سایبری از هر 
بهانه و فرصتی برای انجام اقدامات مجرمانه 

خود و سوءاستفاده از مردم اقدام می کنند، گفـت: یکی از مواردی که ممکن است افراد 
سودجو از طریق آن اقدام کلاهبرداری یا سوءاستفاده از مردم کنند ارسال پیامک های 

جعلی با هشدار قطع برق است.
وی ادامه داد:  در این شیوه افراد سودجو با استفاده از شماره های شخصی یا غیرمرتبط 
پیامکی هشدارآمیز تحت عنوان قطع برق و... را برای شهروندان ارسال کرده و در ادامه 
آن نیز یک لینک جعلی قرار می دهند. این لینک ها یا حاوی بدافزار هستند که ممکن 
است گوشی تلفن همراه کاربران را آلوده کرده و موجب دسترسی غیرمجاز به داخل 
آن شود. یا اینکه ممکن است کاربران را به صفحات جعلی و فیشینگ هدایت کرده  و 
در حالی که کاربر تصور می کند که در حال پرداخت قبض معوقه خود است، حساب 

بانکی اش خالی می شود.
رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری از جرائم سایبری پلیس فتا با تاکید بر اینکه هرگونه 
دریافت پیام مبنی برهشدار قطع برق با سرشماره شخصی، کلاهبرداری بوده و به  قصد 
دسترسی به حســاب های بانکی کاربران است، گفت:  توضیه پلیس به شهروندان این 
است که در صورت دریافت چنین پیامک هایی به هیچ عنوان به آن توجه نکنند و از باز 
کردن لینک ها داخل آن نیز  پرهیز کنند. لازم است شهروندان برای پرداخت قبوض 
خود به ســایت های رسمی بانک ها یا نرم افزارهای مورد تائید مراجعه کرده و به هیچ 

عنوان به چنین پیامک هایی توجه نکنند.
رجبی افــزود:  پلیس فتا نیز در صورت اطلاع از چنین مــواردی حتما با آن برخورد 
خواهد کرد. لازم است شهروندان نیز اگر با چنین موارد مواجه شدند حتما موضوع را 

به پلیس فتا اطلاع  دهند.  

نقش ماماها در اجرای قانونی جوانی جمعیت
مشاور وزیر بهداشــت در امور مامایی گفت: 
ماماهــا در اجرای قانونــی جوانی جمعیت و 

سلامت خانواده نقش بی بدیلی دارند.
به گزارش ایسنا، دکتر شهلا خسروی با بیان 
این مطلب در همایش کشوری »تبیین نقش 
ماما در دســتیابی به اهــداف قانونی جوانی 
جمعیت« گفت: با توجه به این نقش اساسی 

تببین این قانون و برخی از مواد آن برای جامعه مامایی کشــور ضروری اســت. بنابر 
اعلام روابط عمومی وزارت بهداشــت، وی افزود: جمعیت یک چالش جدی کشور و 
از دغدغه های مقام معظم رهبری اســت. با نرخ کم باروری و ادامه روند کنونی تمام 
تلاش های جامعه مامایی هم برای افزایش جمعیت بی اثر می ماند. بنابراین باید دست 

به دست هم دهیم تا مشکل جمعیت کشور مرتفع شود.
وی با اشاره به این که برخی چالش های جامعه مامایی در این حوزه به وزارت بهداشت و 
برخی چالش ها نیز به دانشگاه های علوم پزشکی کشور بازمی گردد، ادامه داد: از مجلس 
و نمایندگان محترم که پیگیر اجرای قانون جوانی جمعیت هســتند، انتظار داریم که 
در اجرای قانون تمام دستگاه های مسئول را ارزشیابی کنند. زیرا اگر وزارت بهداشت 
به تنهایی تلاش کند، دستورالعمل و بخشنامه و پروتکل بنویسد ولی سایر دستگاه ها 

نقش آفرینی لازم را نداشته باشند، تلاش ها بی ثمر می ماند.
مشاور وزیر بهداشــت در امور مامایی گفت: در برخی دانشگاه ها و استان ها با کمبود 
بیمارستان های سطح دو مواجه هستیم و مادران باردار خدمات مادران پرخطر و سطح 
3 دریافت می کنند که منجر به افزایش ســزارین می شود. برای تاسیس مراکز سطح 
۲ در این اســتان ها نیاز به بودجه داریم کــه امیدواریم با پیگیری مجلس و همیاری 

استانداری ها این معضل حل شود.
خســروی بیان کرد: مامایی یک تخصص اســت که هیات علمی های دانشگاه علوم 
پزشــکی برای تربیت آن زحمت بســیاری را متقبل می شوند. از هر جایی به مهارت 

مامایی آسیبی برسد به نظام سلامت آسیب رسیده است.

قبول شدگانی آزمون استخدامی آموزش و 
پرورش چه کنند؟

مدیر منابع انســانی و امــور اداری آموزش و 
پرورش گلستان ادامه فرآیند استخدام قبول 

شدگان آزمون این نهاد را تشریح کرد.
قدمنان مدیر منابع انســانی و امــور اداری 
آموزش و پرورش گلستان اعلام کرد: پذیرفته 
شدگان آزمون اســتخدامی وزارت آموزش و 
پرورش جهت پیگیــری امور مربوط به ادامه 

فرایند اســتخدام )تشــکیل پرونده استخدامی، شــرکت در دوره مهارت آموزی( به 
شهرستان محل خدمت پذیرفته شده در آزمون مراجعه نمایند. 

وی افزود: رســیدگی به اعتراض نتایج مصاحبه مستلزم مراجعه حضوری به اداره کل 
آموزش و پرورش استان و ارائه و ثبت درخواست کتبی )منضم به مدارک و مستندات 

لازم( در مهلت یک ماه بعد از اعلام نتایج نهایی آزمون می باشد.
 مدیر منابع انســانی و امور اداری استان با اشاره به اینکه بررسی اعتراضات، شرایط و 
ضوابط مندرج در آگهی آزمون اســتخدامی ملاک عمل خواهد بود گفت: داوطلبانی 
که بنا به دلایل متفاوت )حداکثر سن مجاز برای آزمون، تاریخ اخذ مدرک تحصیلی، 
نداشتن کارت پایان خدمت و ...( معترض می باشند با توجه به شرایط و ضوابط اعلام 

شده در دفترچه آزمون استخدامی قابل رسیدگی نخواهد بود.
این مقام مســئول ضمن تاکید بر ارائه اعتراض در مهلت قانونی اعلام شــده یاد آور 
شد: به مدارک و مستنداتی که بعد از مهلت یک ماه پس از اعلام نتایج نهایی آزمون 

استخدامی وزارت آموزش و پرورش ارائه گردد ترتیب اثر داده نخواهد شد.

خبر

دانشمندان هشدار دادند

خطرات یک شغل ۲4 ساعته بدون مرخصی!
مطالعه دانشــمندان دانشــکده پزشکی 
دانشگاه پیتسبرگ در ایالات متحده نشان 
داد که کارهای خانه مانند پخت وپز، تمیز 
کردن و خرید خانه می تواند استرس زاتر از 

حضور در محل کار باشد.
تعریف خانه داری از گذشته تا امروز تغییر 
کرده اســت. درگذشته نگاه به خانه داری 
محدود به شســتن و پختــن بود اما این 
روزها خانه داری بسیار تغییر کرده است. 
قدیمی هــا به دلیل تعــداد فرزندان زیاد 
وقت کمتری را صــرف تربیت و بازی با 
کودکانشــان می کردند و تعداد خواهر و 
برادرها انقدر زیاد بود که بچه ها خودشان 
را بــا همدیگر ســرگرم می کردند؛ وقتی 
هم که بچه ها بزرگ می شــدند کارهای 
خانه تقســیم می شد و بار بزرگی از روی 
دوش مــادر خانه برداشــته می شــد اما 
امروزه نظافت و تهیه غذا بخشــی جزئی 
از وظایف یک زن خانه دار است؛ تربیت و 
رسیدگی به کودکان، خرید مایحتاج خانه، 
رسیدگی به همسر و گاهی کار بیرون از 
خانه بخشی دیگر از وظایف زنان خانه دار 
است که گاهی فشار مضاعفی را به آن ها 

وارد می کند.
کاری بدون حتی یک روز مرخصی

زن خانه دار یک وظیفه معین ندارد بلکه 
مجموعه ای وظایف از مدیریت امور داخلی 
خانه تا برنامه ریزی های خانواده را بر عهده 
دارد. همه مشاغل ساعت کاری مشخصی 
دارند اما زنان خانه دار تمام روز مشــغول 
کارهای خانه هســتند. آن ها اغلب گلایه 
می کنند که:»هیــچ زمانی برای یک روز 
اســتراحت کامل را نداریم«، »هیچ وقت 
نشده بتوانیم یک سریال را بدون دغدغه 
تا آخر نگاه کنید- همیشه آخر فیلم ها را از 
دست می دهیم«، »هرروز باید به این فکر 

کنیم که برای ناهار و شــام چی درست 
کنیم که همه دوســت داشــته باشند«، 
»هیچ زمــان آزادی برای ورزش یا کتاب 
خواندن نداریم«، »ما از وقتی که از خواب 
بیدار می شویم تا آخر شب که چراغ ها را 
خاموش کنیم در حال فعالیت هستیم«. 
باوجود سختی های خانه داری، تصور کنید 
یک زن شــاغل هم باشد، در این صورت 
می توان گفت که سخت ترین شغل جهان، 
شــاغل بودن در کنار مادری و خانه داری 

است.
کار خانه نوعی ورزش کردن است

اگرچه انجام کارهای خانه خســته کننده 
و کسل کننده است اما مطالعات بسیاری 
نشــان می دهد که انجــام کارهای خانه 
می تواند اثری مشــابه دویدن، پیاده روی 
و شــنا داشــته و  طول عمر را افزایش 
دهد. بر اســاس پژوهش های انجام شده، 
انجام کارهای خانه می تواند سبب حفظ 
ســلامت بدن شــود. علاوه بر این، انجام 
کارهای خانه در ســوزاندن کالری مفید 
اســت؛ به طوری که با حــدود 30 دقیقه 
جاروکشــیدن ۱30 کالــری ســوزانده 

می شود.
کار زیاد خطرناک است

انجام کارهای خانــه باوجود مزایایی که 
برای ســلامتی دارد اما به همــان اندازه 
فعالیــت بیش ازانــدازه در خانه می تواند 
برای سلامت قلب خطرناک باشد. مطالعه 
دانشگاه  پزشــکی  دانشکده  دانشمندان 
پیتسبرگ در ایالات متحده نشان داد که 
کارهای خانه مانند پخت وپز، تمیز کردن 
و خرید مایحتاج خانه می تواند استرس زاتر 

از حضور در محل کار باشد.
در این مطالعه، دانشمندان بیش از ۱00 
مرد و زن شاغل را مورد آزمایش قراردادند 

و دریافتند زنان که بیشــتر مســئولیت 
اداره خانه را بر عهده می گیرند نســبت 
به مردان، به طور قابل توجهی فشــارخون 

بالاتری داشتند.
همچنین یک گزارش جدید نشان داد که 
کار بیش از ۵۵ ساعت در هفته با افزایش 
خطر مرگ مرتبط اســت اما کارشناسان 
می گویند که این ســاعت کارِ مشخص 
همیشــه به این معنی نیست که فردی 
بیش ازحد کار کرده است؛ آن ها می گویند 
باید به دنبال نشانه هایی باشید که نشان 
می دهد کار شــما را خسته می کند و بر 

سلامت شما تأثیر می گذارد.
به گزارش ســازمان جهانی بهداشت، کار 
بیش ازحد منجــر به مرگ ۷۴۵000 نفر 
براثر سکته مغزی و بیماری قلبی در سال 
۲0۱۶ شد. بنابراین، محافظت از خود در 
برابر کار بیش ازحــد می تواند به معنای 
واقعی کلمه یــک موضوع مرگ وزندگی 

باشــد اما این مسئله برای زنان خانه دار و 
به ویژه زنان شاغلی که مسئولیت کار خانه 
را نیــز بر عهده دارند یک مشــکل جدی 

است.
راه های تشخیص علائم تأثیرگذار کار 

خانه بر سلامتی
ســازمان جهانی بهداشــت در گزارش 
خود، کار بیش ازحــد در خانه و خارج 
از خانه را بیش از ۵۵ ســاعت در هفته 
تعریف کرده است. این مطالعه نشان داد 
که ۵۵ ساعت یا بیشــتر کار کردن در 
هفته، در مقایســه با 3۵ تا ۴0 ساعت 
کار در هفتــه، 3۵ درصد بیشــتر خطر 
ســکته مغزی و ۱۷ درصد بیشتر خطر 
مرگ ناشی از بیماری ایسکمیک قلبی 

را افزایش می دهد.
ممکن اســت به این تعریف نگاه کنید و 
بگویید که در حال کار بیش ازحد هستید 
اما چگونــه می توانید علائمــی را که بر 
سلامتی شــما تأثیر می گذارد، تشخیص 

دهید؟
دکتر مارشــا براون، روانشــناس بالینی 
و کارشــناس بهداشــت روان می گوید: 
»فرقی نمی کند خانه دار باشید یا بیرون 
از خانه اشتغال داشته باشید، به طورکلی 
کار بیش ازحــد بــر ما تأثیــر فیزیکی 
نمی گــذارد، بلکه به طرق مختلف ظاهر 

می شود.
برخــی از علائمی که بایــد مراقب آن ها 

باشید، عبارت اند از:
مشکل  ناراحتی،  احساس  روان شناختی: 
در حل مشکلات، بدخلقی یا تحمل کمتر 

نسبت به مسائل کار وزندگی.
جســمانی: احساس خســتگی، سردرد، 
احساس تنش یا آرامش نداشتن، احساس 

تهوع یا معده درد.

عاطفی: همیشه مضطرب یا نگران بودن، 
احساس ترس و درماندگی.

بین فردی: درگیری بیشــتر با عزیزان در 
خانه.

رفتاری: بیشــتر اشــتباه کــردن، کمتر 
خوابیــدن و همچنین کمتر اســتراحت 

داشتن.«
چگونه از سلامت خود در برابر فشار کار 

خانه محافظت کنیم؟
گاهــی برخی زنان علاوه بر مســئولیت 
کار خانــه ی خود، مســئولیت مراقبت و 
نگهداری از والدینشان را نیز بر عهده دارند 
و برخی دیگر نیز درکنار خانه داری بیرون 
از خانه شاغل هستند؛ در چنین شرایطی 
فشار کاری مضاعفی بر روی این زنان وارد 
می شــود و ازآنجایی که امکان ترک کار و 
شانه خالی کردن از مسئولیت های زندگی 
وجود ندارد، لازم است این دسته از زنان 
با انجام راهکارهایی از ســلامت جسم و 

روانشان مراقبت کنند:
-برای مقابله با فشــار کار، زمانی را برای 
ورزش، پیــاده روی یا حتی مدیتیشــن 
اختصــاص دهید. این گام هــای به ظاهر 
کوچک نه تنها به کاهش اســترس شما 
کمک می کند بلکه بهره وری شــما را در 
بلندمــدت افزایش می دهد و با انجام این 

کارها احساس مفید بودن خواهید کرد.
-برای انجــام کارهای خانه حدومرز قائل 
شوید و برخی از مسئولیت ها مثل خرید 
و شســتن ظرف ها را با اعضــای خانواده 

تقسیم کنید.
-لزومی ندارد برای اینکه همه کارها را در 
یک روز تمام کنید، به خودتان فشار وارد 
کنید. برای انجام کارهای خانه برنامه ریزی 
کنید و در هفته یک روز را به طور کامل به 

خودتان استراحت دهید.

اگرچه انجام 
کارهای خانه خسته کننده 
و کسل کننده است اما 
مطالعات بسیاری نشان 
می دهد که انجام کارهای 
خانه می تواند اثری مشابه 
دویدن، پیاده روی و شنا 
داشته و  طول عمر را 
افزایش دهد. بر اساس 
پژوهش های انجام شده، 
انجام کارهای خانه می تواند 
سبب حفظ سلامت بدن شود

رییس کل سازمان نظام پزشکی با اشاره به دستاوردها و پیشرفت های حوزه پزشکی 
کشــور و با بیان اینکه دیگر نیازی به اعزام هیچ بیماری به خارج از کشور نداریم، 

گفت: اما پایاپای این رشــد، موضوع تامین هزینه های درمان برای مردم رشــد 
نکرده اســت و دغدغه تامین هزینه بــرای مثلا یک عمل جراحی برای برخی 

کمرشکن است.
به گزارش ایسنا، دکتر محمد رئیس زاده در آیین رونمایی از طرح بیمه تکمیلی 

خادمان ســلامت که در محل سازمان نظام پزشــکی برگزار شد، گفت: در این 
شرایط کشور رسیدگی به امور معیشتی مردم در حوزه های مختلف از اولویت های 

ما است که موضوع درمان بخش بسیار مهمی از آن است. این یعنی مردم مطمئن باشند 
اگر بیمار شوند می توانند خدمات مناسب بدون دغدغه هزینه مالی دریافت کنند.

وی افزود: جامعه پزشکی بویژه پس از انقلاب اسلامی به درجه ای رسیده که قادر است بهترین خدمات را به مردم 
ارائه دهد و دیگر نیازی به اعزام هیچ بیماری به خارج از کشور نداریم اما پایاپای این رشد، موضوع تامین هزینه های 

درمان برای مردم رشد نکرده است و دغدغه تامین هزینه برای مثلا یک عمل جراحی برای برخی کمرشکن است.
او با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه بیمار جز رنج بیماری نباید رنج دیگری داشته باشد، افزود: 

ما باید برای این هدف تلاش کنیم و این راه حل بر عهده بیمه ها است.
وی افزود: جامعه پزشکی 3۵0 هزار عضو دارد که این افراد بیمه درمان، تکمیلی و مسئولیت دارند. در مطب و کنار 
این پزشکان تعداد زیادی پرسنل هستند که پا به پای پزشک ارائه خدمات می کنند و در مجموع ۹00 هزار نفر در 
حوزه سلامت خدمت می کنند که این دوستان از بیمه تکمیلی محروم بودند اما با اصلاح قوانین این مشکل رفع شد. 

امیدواریم این امر فتح بابی برای سایر سطوح باشد تا با آرامش خاطر بیشتری به مردم ارائه خدمت کنند.
رییس کل سازمان نظام پزشکی، تاکید کرد: از انجمن های پزشکی استدعا دارم در باب اطلاع رسانی و تشویق پرسنل 
خود به ما کمک کنند. کسانی که شامل این بیمه می شوند عمدتا جوان هستند و جامعه سالمی هستند که این خبر 

خوبی برای ما و بیمه است که اطلاعات و سواد سلامت جامعه هدف این طرح بالا است.
در ادامه برنامه دکتر مسائلی مدیرعامل صندوق سلامت و رفاه سازمان نظام پزشکی، گفت: یکی از اهداف ما ارائه 
خدمت به خادمین سلامت یعنی ارائه کنندگان خدمات سلامت در کنار پزشکان است. این امر پیش از امسال در 
دستور کار بود که با همکاری بیمه مرکزی و بیمه البرز درحال حاضر این مهم رخ داد. این طرح برای کلینیک ها، 
داروخانه ها، تامین کنندگان دارو و تجهیزات پزشکی خواهد بود که پیش از این جزو گروه های کمتر از ۵0 نفر شمرده 

می شدند و مشمول بیمه تکمیلی نبودند.
او تاکید کرد: امکان تحت پوشش قرار گرفتن افراد در گروه های کمتر از ۵0 نفر، در این طرح مطرح شد. این طرح با 
خدمات متنوع و با قیمت مناسب ارائه می شود. فرایند کار بسیار ساده است. ابتدا ثبت نام افراد در سامانه نظام پزشکی 

و سپس ثبت نام کارکنان و افراد تحت تکفل و سپس پرداخت ماهانه آنلاین انجام می شود.
در ادامه این برنامه دکتر محمد بهزادپور ریاست کل بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران، گفت: در حوزه بیمه بازرگانی 
یکی از سیاست های جدی این دولت که به عنوان سند تحول به آن تاکید دارد، یافتن راهکاری برای مردمی شدن بیمه 
و توسعه آن در سطح جامعه است. ما باید ببینیم مشکل مردم کجاست و کجا می توان کمک جدی به آنها کرد. در حوزه 
درمان، بیمه بازرگانی با بخش سلامت همکاری دارد تا خدمات پزشکی ارائه دهد و این موضوع امسال جزو اولویت های 

صنعت بیمه است تا با همکاری بخش های مختلف، مسائلی که برای جامعه عمومیت دارد رفع شود.

رئیس فراکســیون زنان و خانواده مجلس شورای اسلامی گفت: با توجه به اقدامات 
مثبتــی که درباره لایحه حفــظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشــونت در 

کمیسیون های تخصصی مجلس صورت گرفته، قرار است این لایحه به زودی به 
صحن علنی مجلس برود.

فاطمه قاسم پور در گفت و گو با خبرنگار حوزه زنان و خانواده ایرنا افزود: فرایند 
بررســی لایحه حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت، در کمیسیون 

اجتماعی مجلس شورای اسلامی به پایان رسیده است و در کمیسیون تخصصی، 
وضعیت بررسی نهایی و تکمیل شده دارد.

وی تصریح کرد: موضوعی که درباره این لایحه وجود دارد این است که پیشنهاد داده 
شده مواردی به لایحه اضافه شود؛ جلسه ای در هفته های آینده در کمیسیون های تخصصی خواهیم داشت تا این 

اقدام انجام و سپس به صحن علنی مجلس شورای اسلامی تحویل داده شود.
قاسم پور ادامه داد: پیش بینی ما این است که در هفته های آینده اقدامات نهایی مرتبط با این لایحه انجام شود تا با 
این اقدامات جدی که انجام شده است، در صحن علنی مجلس شورای اسلامی برای تکمیل شدن در دستور کار قرار 

گیرد چون فرایند بررسی آن تمام شده است.
رئیس فراکسیون زنان و خانواده مجلس شورای اسلامی درباره پیش بینی زمان نهایی شدن این لایحه در مجلس 
شــورای اسلامی و اینکه چه زمانی به صحن علنی مجلس شــورای اسلامی خواهد رفت، اظهارداشت: امیدواریم با 
تلاش هایی که در کمیسیون های تخصصی برای به نتیجه رسیدن این لایحه انجام شده است در آینده ای نزدیک و 
شاید هفته های آینده در صحن علنی مجلس مطرح و در نهایت به تصویب برسد تا در نهایت زمینه اجرایی پیدا کند.

متن اولیه لایحه حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت، در معاونت امور زنان و خانواده دولت دهم تهیه و تدوین و 
جهت تصویب به دولت ارسال شد، ولی نظر به ماهیت قضایی آن در جلسه کمیسیون لوایح از دستور کار دولت خارج شد، این 
لایحه دوباره در دولت یازدهم در دستور کار قرار گرفت و با تشکیل ۴ کارگروه تخصصی، متن آن بازخوانی، اصلاح و تکمیل 
و ســپس اسفند سال ۹۵ برای تصویب تقدیم دولت شد. همچنین لایحه با تصمیم دولت مورخ ۲۶ اردیبهشت سال ۹۶ از 
کمیسیون لوایح دولت نظر به ماهیت قضایی آن به قوه قضاییه ارجاع شد تا آن قوه نظر موافق خود را در مواد مربوطه اعلام کند 
و از اردیبهشت ۹۶ تا شهریور ۹۸ لایحه حمایت از زنان در برابر خشونت در قوه قضاییه ماند و نهایتا با پیگیری دولت و تشکیل 
جلسات مشترک با قوه قضاییه با عنوان لایحه حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت به دولت بازگشت.کمیسیون 
لوایح دولت این لایحه را در دستور قرار داد و طی جلسات متعدد با دعوت از نمایندگان دستگاه های اجرایی و قضایی ذیربط 
و کارشناسان و صاحبنظران مرتبط، متن لایحه را بررسی، اصلاح، تکمیل و تصویب کرد،  سپس لایحه حفظ کرامت و حمایت 
از زنان در برابر خشونت در دی ماه ۹۹ به تصویب هیات دولت نیز رسید و تقدیم مجلس شورای اسلامی شد.این لایحه پس 
از حدود ۵ ماه که از سوی مجلس شورای اسلامی اعلام وصول نمی شد، با پیگیری های مجدانه دولت بالاخره در تاریخ ۲۹ 

اردیبهشت ۱۴00 اعلام وصول و با قید یک فوریت به کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس ارجاع شده است.
انسیه خزعلی معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری نیز در این باره با اشاره به اینکه با فراکسیون زنان مجلس 
شورای اسلامی برای لایحه حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر خشونت مذاکراتی انجام داد تا با فوریت در دستور 
کار مجلس قرار گیرد؛ این لایحه پس از رفع نواقص و تنظیم ســندهای پشتیبان، با فوریت در دستور کار مجلس 
است. لایحه حفظ کرامت و حمایت از زنان، ۱0 سال است که برای تصویب و اجرا معطل مانده است که با رایزنی های 

صورت گرفته، می توان امید داشت به زودی درباره این لایحه نتیجه خوبی حاصل شود.

هنوز هزینه درمان برای برخی کمرشکن است لایحه حفظ کرامت زنان در برابر خشونت بزودی به صحن علنی مجلس می رود
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ملیحه آخوندی
گریه هات سر که رف، یه دنیا بغل 

شعله ی بغض هاتُ کم کردن 
وقتی که گریه هاتُ خندیدی

دست و پاشونو زود جم کردن
*

گریه هات خنده شد که تنهایی!
چی می فهمن چقد دلت خونه
هرکی ام حالتو میپرسه میگن

گرمه کاره همیشه خندونه
*

خوبه لاقل یه چاوشی رو داری
پا به پای غمات می خونه

همه هم دردی می کنن میرن
اون شریک عزات می مونه 

*
وقتی سردت میشه توو تابستون

پاشی آتیش کنی قطارش رو 
وقتی مردم لباس نو می خرن

گوش کنی سال بی  بهارش رو
*

دلت از خیلیا گرفته ولی
توی تاریکی پیدا کن نورو

سر نزد هیچکس به تنهاییت
کوک کن سوز و آه سنتورو

*
کل سالو لباس گرم بپوش

دیگه روز خوشم، غم انگیزه 
آخ چقد حق میگه که هر روز و

هفته و ماه و سال پاییزه
*

شوربختیه وقتی مادرکت
خنده ها ش روی سر جهازت نیست
کی دلش خوش بشه بهت وقتی 

غیر گریه توو جانمازت نیست
*

دیگه با سی تا شمع تکلیفت
روشنه، از جنون می میری 
از ته دل بخند بسه دیگه 

گله در آستانه ی پیری
***

شهاب الدین انوری
شبیه دم که بعد از بازدم دارد دمی دیگر 
غمی تا می رود از یاد می آید غمی دیگر

خدا را شکر باران غمم تا بند می آید 
همان هنگام می آید صدای نم نمی دیگر 

چه بودم؟ چشم های وا شده بر عالم هستی
که این غم های پی در پی ز من زاد آدمی دیگر 

مسیر مبهمی دارم، به مقصد میرسم اما
دو باره بعد از آن دارم مسیر مبهمی دیگر 
خدا را شکر  رفتی تا بفهمم تا کجا هستم

کمی دیگر صبوری کن که می آیم کمی دیگر 
هنوز ای غم، شبیه صخره های استوارم، پس

بفرسا پیکرم با موج های محکمی دیگر

کافهشعر

»سایه« دست مایۀ یک حراجی جعلی شد!
تبلیغِ تخفیفِ یک محصول آرایشی به مناسبت 
درگذشت »ســایه« که حاشیه ساز شده است، 

جعلی از آب درآمد.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل از 
ایســنا، درحالی که هنوز چند روزی بیشتر از 
درگذشــت امیرهوشــنگ ابتهاج )هـ. ا. سایه( 
نگذشــته و البته پیکر او نیز هنوز برای مراسم 
تشــییع به ایران بازنگشته اســت، یک تبلیغ 
که نام این شــاعر فقید را دست مایه قرار داده، 

حاشیه ساز شده است.
ماجرا از این قرار اســت که تصویری مبنی بر 
به حراج گذاشــته شدن یک محصول آرایشی 
برای گرامی داشــت »ســایه« توســط یکی از 
فروشگاه های آنلاین ایرانی منتشر شده و دست 

به دست می شود. این تبلیغ به مخاطبان می گوید که با کد تخفیف نام کوچک ابتهاج، 
هوشنگ »hooshang«می توانند تا ۷0 درصد تخفیف دریافت کنند!

با این حال، در پی پیگیری خبرنگار ایسنا در فضای مجازی، این فروشگاه آنلاین نوشته 
اســت که این تبلیغ مربوط به آن ها نیست. به نظر می رسد سازندگان این تبلیغ در عین 
حال هم از نام یک شــاعر برجسته و هم از اعتبار یک شــرکت استارتاپی سوء استفاده 

کرده اند و یک تبلیغ جعلی ساخته اند، شاید هم به دنبال ایجاد یک موقعیت طنز بوده اند.
این در حالی است که پیش از این، در مردادماه ۱3۹۹ فرزند این شاعر نسبت به تجارت با 
نام و عکس پدرش هشدار داده و در بخشی از آن نوشته بود: »این روزها بیش از حد، نقل 
قول و ســخن از قول شاعران و نویسندگان، به جعل دست به دست می شود. هر شاعری 
کتابی دارد و نوشته واقعی اهل کتاب سند است، نه این نقل قول های ساختگی و جعلی. هر 
مخاطبی که خود در انتشار این گفته ها نقش دارد و حتی صفحات جعلی با نام و عکس 

این افراد شناخته شده را به اصل می گیرد، خود در این خطا سهم بزرگی دارد. 

برد پیت با در صدر گیشه جهانی 
فیلم »قطار سریع السیر« )Bullet Train( با فروشی بالغ بر ۶0 میلیون دلار، در صدر 

جدول هفتگی پرفروش ترین فیلم های سینمای جهانی قرار گرفت.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از اسکرین، این فیلم اکشن آمریکایی-ژاپنی 
به کارگردانی »دیوید لیچ« در ادامه اکران خود 30.۱ میلیون دلار در آمریکای شمالی 
و 3۲.۴ میلیون دلاری در3۷ کشــور دیگر فروخت تا با مجموع فروش جهانی ۶۲.۵ 

میلیون دلار، پرفروش ترین فیلم این روزهای سینمای جهان نام بگیرد.
بریتانیا و ایرلند با فروش 3.۵ میلیون دلار در پنج روز، بهترین عملکرد را در گیشــه 
بین المللــی برای این فیلم با بازی »برد پیت« رقم زدند و پس از آن فرانســه با 3.۱ 
میلیون دلار، مکزیک با 3 میلیون دلار، استرالیا با ۲.۲ میلیون دلار و عربستان سعودی 

با ۱.۹ میلیون دلار قرار گرفتند.
کره جنوبی، ایتالیا و ژاپن از دیگر بازارهای مهمی هستند که فیلم »قطار سریع السیر« 

را به زودی اکران می کنند.

کافهخبر

وزارت ارشاد اعلام کرد: با آموزشگاه های هنری فاقد مجوز برخورد جدی می شود
حمایت و نظــارت بر آموزشــگاه های آزاد 
هنری و برخــورد با آموزشــگاه های فاقد 
مجوز در دســتور کار دفتــر برنامه ریزی و 

آموزش های هنری قرار گرفته است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
روابط عمومی دفتر برنامه ریزی و آموزش های 
هنری، محمد حسین اسماعیلی، مدیر کل 
دفتــر برنامه ریزی و آمــوزش های هنری 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی درباره ی 
سیاست ها و خط مشی های جدید این دفتر 
در آموزشگاه های آزاد هنری گفت: در درجه 
اول موضوع ساماندهی، حمایت و نظارت بر 
آموزشگاه های آزاد هنری در اولویت کاری 
دفتر در دوره جدید قرار گرفته اســت که 
در این راستا جلسات و نشست هایی برگزار 
و در زمینه مســائلی چون موضوع معافیت 
مالیاتی آموزشــگاه های هنری و همچنین 
ورود سازمان فنی حرفه ای به صدور مجوز 
آموزشــگاه های هنری بررسی و پیگیری و 

اقدامات لازم در حال انجام است.
وی افزود: خوشبختانه معاون امور هنری و 
شخص وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در 
این زمینه ها با نظر مثبت ورود کرده اند و در 
این راستا مکاتباتی با سازمان امور مالیاتی 

و وزارت امــور اقتصاد و دارایی و وزارت کار 
صورت گرفته و موضوع تا حصول نتیجه در 

دست پیگیری است.
اســماعیلی ادامه داد: موضــوع نظارت بر 
عملکرد آموزشــگاه ها و ارتقای کیفی آنان 
نیز از اهمیت زیادی برخوردار اســت که در 
این زمینه برنامه هایی چون راه اندازی سامانه 

ثبت عملکرد آموزشگاه ها، تدوین استاندارد 
و طرح درس، به روز رســانی آیین نامه ها و 
مقررات، تدوین آیین نامه تخلفاتی و ... در 

دست اقدام است.
مدیر کل دفتــر برنامه ریزی و آموزش های 
هنــری تأکید کــرد: یکــی از مهمترین 
آســیب های موجود در این زمینه فعالیت 

آموزشــگاه های هنری بدون مجوز وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی در سطح تهران و 
استان ها است که مقرر است با ورود جدیِ 
ادارات کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان ها 
و نظارت این دفتر، در صورت شناسایی هر 
یک از این واحدهای غیرمجاز اقدام ســریع 
برای معرفــی به اداره اماکــن ناجا صورت 

گرفتــه و طبق قانون بــا متخلفان برخورد 
 شود.

اســماعیلی گفت: در این راستا خانواده ها و 
علاقمندان به آموزش های هنری باید قبل 
از هر اقدامی جهت ثبت نام در آموزشــگاه 
ها از طریق سایت دفتر آموزش و یا ادارات 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استانها نسبت 
به مجوز داشــتن این آموزشگاه ها اطمینان 
حاصل کرده و در صورت عدم وجود مجوز، 
گزارش لازم را به نیروی انتظامی یا دفتر یا 

ادارت کل ارائه دهند.
مدیر کل دفتــر برنامه ریزی و آموزش های 
هنری عنوان کرد: در خصوص آموزشگاه های 
دارای مجوز نیزدر صورت وصول شکایت به 
حراست یا دفتر آموزش، بررسی و برخورد 

سریع با تخلف اثباتی انجام می شود.
وی در پایان گفت: صدور کارت صلاحیت 
تدریس استادان و مربیان آموزشگاه ها در 
حال انجام است و تا کنون بیش از ۴000 
کارت صلاحیت تدریس صادر شــده و در 
قدم بعدی رتبه بندی آموزشــگاه های آزاد 
هنری و اســتاندارد سازی سرفصل دروس 
دوره های هنری، در دســتور کار این دفتر 

قرار دارد.

مهمترین نقطه قوت شخصیت پردازی فیلمنامه یاغی؛

خاکستری های جذاب
نوشــتن درباره ســریالی مثل »یا غی« 
پتانســیل این را دارد که متــن را دچار 
کلی گویی کند چرا که رویکرد اجتماعی 
ســریال و ترکیب چند ژانــر رومانس و 
جنایی و اکشن و... ممکن است نویسنده 
را از توجــه به جزئیات بــاز دارد اما این 
مطلب سعی دارد به جزئیات اولین سریال 
کارگردانی بپردازد که با مستندها و اولین 
فیلم سینمایی اش یعنی شــنای پروانه، 
نشان داد اتمسفر جامعه را می شناسد و از 
طریق مدیوم سینما بلد است مفهوم مورد 

نظرش را منتقل کند.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به 
نقل از تســنیم، پر واضح است که ساخت 
مســتندهای محمــد کارت به خصوص 
»خون مردگــی« و »آوانتاژ« و فیلم کوتاه 
»بچه خور« با رویکرد آســیب شناســی 
اجتماعی، تاثیر زیادی در روایت و ساخت 
یاغی دارد. مشخص است که کارگردان نه 
از آن هاست که برج عاج نشین باشد و نه از 
آن ها که از دور، دستی بر آتش داشته باشد 
بلکه در جامعه خودش زیسته، ابعاد پنهان 
و پیدایــش را لمس کرده و از طریق زبان 
سینما سعی کرده با مخاطب به اشتراک 
بگــذارد که در این انتقال مفاهیم با وجود 
اینکه اولین تجربه سریال سازی کارت هم 

هست، موفق بوده است. اما چرا؟
کاشت و برداشت به جا

اولین برگ برنده سریال، »کاشت«هایی 
اســت که »برداشــت«های خوبی از آن 
صــورت می گیرد. یعنی یــک فیلمنامه 
هدفمند که شخصیت ها و موقعیت هایی 
ســاخته که به موقــع از آن ها در طول و 

عرض روایت استفاده شود. 
مثلا توجه کنید به ابتدای سریال و سرقت 
ابزارهایی که به برق ها و کابل ها و ســیم ها 
ربط دارد که بعد در قســمت های آتی به 
آن ارجاع داده می شود؛ مثل سکانس های 
طولانی پیدا کردن کســی که خانه بهمن 
)پارسا پیروزفر(  را زیر نظر دارد توسط اسی 
قلک )امیر جعفری( و همراهانش. نمونه های 
متعددی شــبیه به این وجود دارد که در 
فیلمنامه، جایی اطلاعاتی داده می شود که 
بعد در پیشبرد درام به خوبی از آن ها استفاده 

شده. شبیه رجزخوانی و متلک پرانی شیما 
)نیکی کریمی( که در آن از صحنه سازی 
قتل پدر طلا )طناز طباطبایی( می گوید و 
در ادامه می بینیم که از همین دیالوگ های 
به ظاهر بیهوده، لایه ای به لایه درام اضافه 
می شود که جست وجوی طلا برای یافتن 
قاتل پدرش یعنی راننده کامیون در قسمت 

پانزدهم است.
در نوع شــخصیت پردازی ســه شخصیت 
اصلی یعنی بهمن، طــلا و از همه مهم تر 
جاوید، سعی شده که نه شر مطلق و نه خیر 
مطلق ترسیم شوند بلکه آدم هایی هستند 
که بیننده می تواند با کنش ها و واکنش های 
آن ها همذات پنــداری کند و این همذات 
پنداری با طراحی خاکستری شخصیت ها، 
مهم تریــن نقطــه قوت فیلمنامه اســت.  
طوری کــه از فریادها و نجواهای جاوید تا 
تیزهوشی ها و ترس های طلا، از زبان و لحن 
ســرد و تند و تیز خواهــر جاوید تا نان به 
نرخ روز خوری اسی قلک را به خوبی لمس 
می کنیم. یا از طرفی دیگر، کمتر شخصیتی 
اضافه به نظر می رسد. از دوستان جاوید که 
در بزنگاه ها همراه او می شوند تا حتی پسر 
علاقه مند به خواهر جاوید که به موقع و با 
تایمینگ درست در داستان حضور دارد و 
شخصیت های متعدد دیگر که از هرکدام 
در راستای داستانی چند وجهی و پر تعلیق 

استفاده خوبی شده است.
نمایش اتمسفر جامعه در بالا و پایین 

شهر
اما به چه شــکل در اجرا قرار اســت این 
محتواها و درون مایه ها انتقال پیدا کند. 
باز هم نگاه مســتند نمایانه کارگردان به 
کمکش آمده و توانســته هــم در بالای 
شهر و هم در پایین شهر، اتمسفر جامعه 
و آدم هایش را بــه خوبی بیان کند.  مثلا 
توجه کنید به فرم بصری سریال. چه در 
لانگ شــات ها و چه در نماهای نزدیک 
از چهره شخصیت ها، همواره سعی شده 
نوعی تعلیق نشان داده شود؛ یا مثلا چه 
در استفاده از نورهای طبیعی در قرارهای 
ملاقات جاوید و دوست دخترش روی پل 
و چه نورپــردازی دراماتیک: نمونه قابل 
توجه آن، ســکانس لو دادن اسیدپاشی 

توسط جاوید در خانه بهمن است.
بیش از 30 نما داریم که کمتر شــبیه به 
هم هستند و با نورپردازی در خدمت بافت 
کلی موقعیت، چهار شخصیت جاوید و طلا 
و بهمن و برادرش را در هزارتوی ترس و 
لرز و نگرانی مشاهده می کنیم که طبیعی 
است تدوین خوش ریتم این سکانس هم 
به تعلیق آن کمک کرده است و همدلی 
مخاطب را برمی انگیزد. سامان لطفیان به 
عنوان مدیر فیلمبرداری سهم بسزایی در 
به ثمر نشســتن پلان ها دارد که نشان از 
درک درســت او از موقعیت های متنوع 
اســت. چه استادیوم کشــتی باشد، چه 
زمین خاکی پایین شهر و چه حرکت های 
هوشمندانه دوربین در تعقیب و گریزها. 
موسیقی سریال هم به خوبی به فضاسازی 
کمک کرده تا جایی کــه در اغلب موارد 
مانند یک تلنگر عمل می کند، به خصوص 
موسیقی تیتراژ پایانی که با تعلیق و تزلزل 

آدم های سریال کاملا همخوانی دارد.
استفاده جسورانه و دیگرگونه از برخی 

بازیگرها
امتیاز مثبت دیگر بازی های سریال است. 
قبل از این که به بازی ها بپردازیم استفاده 
جســورانه و دیگرگونه از برخی بازیگرها 
قابل توجه است. مثلا کمتر پارساپیروزفر 
را در نقشی منفی و حیله گر دیده بودیم. 
یا توجــه کنید از بازیگــری مثل عباس 
جمشیدی فر چطور استفاده تازه ای شده 
و یا از همه مهم تر علی شادمان که شاید 
در نگاه اول توقع ما را از یک کشــتی گیر 
حرفه  ای برآورده نکند اما یادمان باشد در 
حال تماشای مستند نیستیم و طبیعی بود 
که باید یک بازیگر حرفه ای نقش کشتی 

گیر قهرمان داستان را بازی می کرد.
شادمان سعی کرده در میمیک صورت و 
نوع نگاه کردن و پلک زدن و بغض کردن 
و استفاده به جا از زبان بدن مثل لحظاتی 
که به نشانه اضطراب و بلاتکلیفی، دست 
روی موهایش می کشــد، یــک موتیف 
در حرکاتش ایجاد کند. شــادمان نشان 
می دهد کــه حالا دیگــر می تواند حتی 
یک تنه بــار یک فیلم ســینمایی را به 
دوش بکشــد جه بسا که در قسمت های 

آغازین و قبل از حضور بازیگران پرسابقه 
و ستاره هایی مثل پیروزفر، طباطبایی و 
کریمی، شادمان توانست عیار خودش را 

نشان دهد.
نکته جالب توجه در هدایت بازیگران که 
کارگردان به خوبی توانسته آن را رعایت 
کنــد نوعی دوگانگی، تردیــد و ترس در 
چهره و حالت اغلب بازیگران اســت که 
یک کلیت منسجم را ساخته است. چون 
فیلمنامه و شخصیت پردازی می طلبیده 
هیچ کدام از آدم ها، حالت هایی پایدار و در 
آرامش نداشته باشند و این تزلزل و نگرانی 
را می تــوان در زبان بــدن و چهره اغلب 
بازیگران به خوبی مشاهده کرد که نشان 
می دهد مثــل بازی متفاوت امیر آقایی و 
جواد عزتی در شنای پروانه، در اینجا نیز 
کارت، مهارت قابــل توجهی در هدایت 
بازیگرانش دارد کــه صحنه های حضور 
نیکــی کریمی با آن شــمایل عصیانگر، 
دیوانه وار و پرنوسانش ، نمود عینی مهارت 

کارگردان است.
خرده روایت های جذاب

خــرده  از  ســریال سرشــار  داســتان 
روایت هاســت و ریسک بزرگی بود پیش 
بردن این خــرده روایت ها به طور موازی 
که خوشــبختانه در اغلب موقعیت ها به 
ثمر نشســته اســت. مثلا توجه کنید به 
نوع نمایــش خانواده ها در ســریال که 
رویکــرد اجتماعی و انتقادی کارت کاملا 
قابل شناســایی اســت. از جاویدی که 
شناسنامه ندارد تا بهمنی که یک خواهر 
ســندروم دان دارد و یک برادر که دیوانه 
خطابش می کنند و همواره انگار در خواب 

خرگوشی است. 
مفهوم بنیــان خانواده و کانون گرم آن با 
توجه به آوارگی خانواده جاوید در پایین 
شــهر و نوع زندگــی زوج بهمن و طلا و 
خانواده با نشانه شناسی درست، از نگاه تلخ 
و سرد نویسندگان و کارگردان سریال به 
داستان و آدم هایش حکایت می کند. همه 
انگار معلق هســتند، بی خانواده هستند، 
پراکنده هســتند و فرقی میــان آن ها با 
دیگرانی مثل اســی قلک و نوچه هایش 
انگار وجود ندارد. انگار همه خانه هایشان 

را روی آب ساخته باشند. این هوشمندی 
در چگونگی نشان دادن خانواده ها و پیرو 
آن خرده روایت های سریال، باز هم نشان 
می دهد که چطور می توان با نشانه شناسی 
درســت و درک درست از پیرنگ و پیوند 
خرده روایت ها، ســریالی توامان سرگرم 

کننده و انتقادی و تلخ ساخت.
این هوشمندی در چگونگی نشان دادن 
خانواده هــا و پیرو آن خــرده روایت های 
ســریال، باز هم نشان می دهد که چطور 
می توان با نشانه شناســی درست و درک 
درست از پیرنگ و پیوند خرده روایت ها، 
سریالی توامان سرگرم کننده و انتقادی و 

تلخ ساخت.
اتصال دانه های تسبیح با نخی طلایی

آیا »ســنگ بزرگ، علامت نزدن« برای 
ســریال یاغی مصــداق دارد و آیا محمد 
کارت در پایان بنــدی می تواند دانه های 
تســبیحش را به خوبی با نخی طلایی به 
هــم وصل کند؟ تا قســمت پانزدهم که 
نشان داده شده ریسک پذیری کارت در 
روایت داستانی با شخصیت های پرشمار 
و داستانک ها و خرده روایت های متعدد، 
جواب داده است و توانسته اولین گامش 

در ساخت سریال را محکم بردارد.
روایتی از تنهایی آدم ها و آدم های تنها

حرف آخــر! درباره خشــونت افراطی در 
سریال حرف زده شده، درباره تاکید کارت 
در کارهایــش به فقر و.. . امــا نکته ای که 
دوســتان و همکاران، کمتر در آن دقیق 
شده اند، نوع روایت کارت در سریال یاغی 
از تنهایی آدم ها و آدم های تنهاست. اغلب 
آدم ها تنها هستند. چه جاوید که با رفتن 
دوســت دخترش تنهاست، چه خواهرش 
که به پســری علاقه دارد اما بیشتر مواقع 
تنها نشان داده می شــود. برادر بهمن که 
تنهاســت و یا زوج بهمن و طلا که بیشتر 
انگار به طور فیزیکی کنار هم حضور دارند 
و در قاب بندی هــا هم بیشــتر بر تنهایی 
آدم ها تاکید می شود. بیشتر قاب های تک 
نفره داریم. به خصوص در سکانســی که 
اشاره شد و جاوید داستان تهدید شیما را 
لو می دهد، در هیچ نمایی آدم ها را کنار هم 

نمی بینیم و همه نماها تک نفره هستند.
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اثر تاریخی بابا لقمان سرخس بازسازی شد
معــاون میــراث  فرهنگــی اداره کل میراث  
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی گفت: اجرای طرح مرمت و ساماندهی 
محوطــه پیرامون اثــر تاریخی بابــا لقمان 

سرخس پایان یافت.
احســان زهره وندی روز دوشنبه در گفت و 
گو با خبرنگار ایرنا افزود: هدف از اجرای این 

طرح، مرمت و حفاظت مستمر بنا و همچنین ساماندهی محوطه پیرامون اثر است.
وی ادامه داد: این عملیات مرمتی شامل بهسازی و بازچینی دیوار نگهدارنده محوطه، 
اجرای زهکشی محوطه آجرفرش نعلی شکل پشت آرامگاه و هدایت آب های سطحی 

از طریق ۲ کانال به چاه های جذبی در انتهای این محوطه می شود.
معاون میراث  فرهنگی اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی خراسان 
رضوی گفت: اجرا و تعویض آجرهای فرسوده در بدنه بنا و بندکشی مجدد آن نیز در 

حال انجام است.
زهره وندی با بیان این که برای اجرای این طرح پنج میلیارد ریال اعتبار اختصاص یافته 

است افزود: عملیات اجرایی این طرح طی مدت یک ماه انجام شده است.
اثر تاریخی بابا لقمان سرخس به شماره ۱۶۵ در تاریخ  ۱۵/۱0/۱3۱0 در فهرست آثار 

ملی ایران به ثبت رسیده است.

۳۶ طرح گازرسانی هفته دولت در 
خراسان شمالی به بهره برداری می رسد

مدیر عامل شرکت گاز خراسان شمالی گفت: 
3۶ پروژه گازرســانی در هفته دولت با اعتبار 
هشــت میلیارد و ۵00 میلیون تومان در این 

استان به بهره برداری می رسد.
به گزارش صبح امروز به نقل از روابط عمومی 
شــرکت گاز خراسان شــمالی،  حسن رضا 
میربلوکی در این باره اظهار داشت: این طرح 

ها شــامل گازرسانی به ۲ روستا، چهار شــهرک روستایی، چهار پاسگاه مرزی  و ۲۵ 
واحد صنعتی است.

وی افزود: گازرســانی به روستای رشوانلو در شهرستان شیروان و روستای هوشان در 
شهرستان مانه و سملقان در حال انجام است و با اجرای این طرح ۹۹ خانوار روستایی 
از نعمت گاز بهره مند می شــوند.میربلوکی خاطرنشان کرد: همچنین در این مدت 
گازرســانی به شهرک روستای سوخسو هاشــم در شهرستان راز و جرگلان، شهرک 
روستای گلی، شهرک روســتای قره نوده و شهرک روستای پسرکانلو در شهرستان 
بجنورد با جمعیت حدود ۶00 نفر افتتاح می شود.وی اضافه کرد: عملیات گازرسانی 
به ۱۱ واحد صنعتی در شهرستان بجنورد، پنج واحد صنعتی در اسفراین، چهار واحد 
صنعتی در شیروان، ۲ واحد صنعتی در گرمه و شهرستان های فاروج، جاجرم و مانه و 

سملقان هر کدام با یک واحد صنعتی در هفته دولت افتتاح می شود.
مدیر عامل شــرکت گاز خراسان شــمالی تصریح کرد: همچنین چهار پاسگاه مرزی 

شامل پاسگاه خیرآباد، کاریز، قره قانلو و بکسو از گاز طبیعی بهره مند می شوند.

کمبود سرمایه گذار چالش پیش روی 
شهرک های صنعتی خراسان رضوی

مدیر عامل شــرکت شــهرک های صنعتی 
خراسان رضوی گفت: زیرساخت های بسیاری 
از شــهرک ها و نواحی صنعتی اطراف استان 
آماده اســتفاده بوده اما این زیرساخت ها در 
حال حاضر بــا کمبود ســرمایه گذار مواجه 
است. البته رایزنی های لازم در راستای ترغیب 
ســرمایه گذاران برای فعالیت در شهرک های 

صنعتی در حال انجام اســت. جعفر فرشچی در گفت وگو با ایسنا و در نشستی که به 
مناســبت روز خبرنگار در دفتر خبرگزاری ایسنا خراسان رضوی برگزار شد، با تاکید 
بر لزوم اســتفاده از فناوری های دانش بنیان در فعالیت های صنعتی کشور اظهار کرد: 
اهمیت و توجه به اســتفاده از ظرفیت  روش های دانش بنیان در شهرک های صنعتی 
از رســالت های اصلی ما در شرکت شــهرک های صنعتی استان محسوب می شود. با 
توجه به تاکید مقام معظم رهبری در این خصوص به کارگیری ظرفیت های مزبور در 

شهرک های صنعتی با جدیت بیشتری در حال پیگیری است.
مدیر عامل شــرکت شهرک های صنعتی خراســان رضوی به توضیح روند شناسایی 
ظرفیت های دانش بنیــان در واحدهای صنعتی پرداخت و گفت: کارشناســان ما از 
واحدهای مختلف شهرک های صنعتی اســتان بازدیدهای متعددی دارند که پس از 
بررســی هر واحد نحوه چگونگی استفاده از روش های دانش بنیان در آن واحد را زیر 

ذره بین قرار داده و به مسئولان آن اعلام می کنند.
فرشچی اضافه کرد: تاکنون بیش از ۲00 واحد صنعتی که مستعد دستیابی به ظرفیت 
دانش بنیان اســت، در خراسان رضوی شناسایی شده که در حال حاضر از این تعداد 
بیــش از ۵0 واحد کامــلا به صورت دانش بنیان فعالیت می کند. دانش بنیان شــدن 
واحدهای شــهرک های صنعتی از وظایف و شــاخص های مهمی است که طی سال 

جاری در دستور کار ما قرار گرفته است. 
مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی خراسان رضوی تصریح کرد: شهرک صنعتی 
شماره پنج مشهد برای صنایع مختلف قابل استفاده خواهد بود و برآورد می شود برای 
بیش از ۱00 هزار نفر اشــتغال زایی کند. در حال حاضر حل مشــکل معارضان این 
شهرک  در دست پیگیری است. در مجموع پیش بینی می شود واگذاری های مربوط به 

شهرک صنعتی شماره پنج از دهه فجر سال جاری آغاز شود.
فرشچی درباره ظرفیت کنونی شهرک های صنعتی خراسان رضوی گفت: در حال حاضر 
خراسان رضوی با ۵0 شهرک و ناحیه صنعتی مصوب، ۴۱ شهرک قابل واگذاری و ۲۷۹0 
واحد صنعتی بهره برداری شده، زمینه اشتغال ۷۸ هزار و ۸۲۹ نفر را فراهم کرده است.  

ارتقای بهره مندی روستاییان خراسان شمالی 
از راه مناسب

مدیــرکل راهداری و حمــل و نقل جاده ای 
خراسان شمالی گفت: امسال با انجام اقدامات 
و طرح های راهسازی در محورهای روستایی، 
میزان بهره مندی اهالی استان در این شاخص 

۲.۵ درصد ارتقا یافت.
به گزارش ایرنا، جعفر شهامت روز دوشنبه در 
بازدید از ایرنای خراسان شمالی اظهار داشت: 

اکنون شــاخص بهره مندی روستاییان استان از راه مناســب از ۷۱ درصد به ۷3.۵ 
درصد رســیده است.وی افزود: بهره مندی روستاییان استان از راه مناسب ۱0 درصد 
از میانگین کشــوری عقب است و این روند با اجرای مصوبات سفر رییس جمهور به 
استان جبران می شود.شهامت تصریح کرد: ۶۵ کیلومتر راه از ابتدای امسال تاکنون در 
محورهای روستایی استان آسفالت شد و بر این اساس اهالی ۱۸ روستا از راه مناسب 
برخوردار شدند و با اجرای این طرح ها، میزان بهره مندی روستاییان در این شاخص 

توسعه یک درصد ارتقا یافت.  
وی گفت: برای اجرای طرح های راهسازی روستایی به میزان 3۵ میلیارد تومان اعتبار 
نقدی هزینه شد و با احتساب ارزش ریالی قیر این میزان اعتبار به ۶0 میلیارد تومان 

رسید.
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به دلیل کم کاری در حوزه خیرین شهرساز:

شهردار مشهد از شورای شهر تذکر گرفت
ســید عبدالله ارجائی شهردار مشهد، 
از شــورای شــهر به دلیل کم کاری 
در حوزه جــذب فعالیت »خیرین 

شهریار« تذکر گرفت.
به گزارش صبح امروز، حمید ضمیری 
رئیس کمیسیون شهرســازی شورای 
شهر مشــهد روز گذشــته در چهل و 
نهمین جلســه علنی این شورا، اعلام 
کرد: در یک سال گذشته به رغم وجود 
مصوبه شــورا مبنی بــر جذب فعالیت 
خیرین شهریار، اقدامی توسط شهردار انجام نشده و 

در این خصوص کم کاری صورت گرفته است.
بنا بر مصوبه شــورای اسلامی شــهر مشهد، اگر در 
موضوعات مورد نیاز شهری، خیران پا پیش گذاشته و 
همکاری کنند،  ۵0 درصد هزینه ها توسط شهرداری 

و بقیه آن توسط خیرین پرداخت خواهد شد.
اختصاص سرویس رایگان برای دانش آموزان استثنائی 
 تصویب لایحه نرخ کرایه ســرویس مدارس در سال 
تحصیلی ۱۴0۲-۱۴0۱ از مصوبات جلسه علنی امروز 

شورای اسلامی شهر مشهد است.
طبق این مصوبه نرخ ســرویس مــدارس با افزایش 
ضریب 30 درصد نســبت به سال گذشته محاسبه 

می شــود و این هزینه برای دانش آموزان استثنایی 
نیازمند، توسط شهرداری پرداخت می شود.

براساس این مصوبه، شهرداری مشهد هزینه سرویس 
مدارس دانش آموزان نیازمند استثنایی را متقبل کرده 
است و حدود یک میلیارد و ۷00 میلیون تومان اعتبار 

به این موضوع اختصاص یافت.
همچنین شــرکت های مجــری بایــد خودروهای 
ســرویس مدارس را به منظور حفظ ایمنی و کرامت 
دانش آموزان از نظــر معاینه فنی و وضعیت ظاهری 
بررسی و کنترل کنند، سازمان مدیریت و نظارت بر 
تاکسیرانی مکلف به نظارت عالی بر حسن اجرای این 

موضوع و برخورد قانونی با تخلفات احتمالی است.
همچنین در جلســه علنی امروز شــورای اسلامی 
شــهر مشهد برخی معابر فرعی شــهر با نام شهدا 

مزین شد.
رسانه ها، هنرمندان و کارآفرینان با کمبود فضا در این 

شهر مواجهند
عضو شورای اسلامی شهر مشهد گفت: در این شهر، 
هنرمندان، اصحاب رسانه و کارآفرینان با کمبود فضا 
برای فعالیت مواجهند و ساختمانهای خالی شهرداری 

ارث ما نیست که در اختیار آنها نمی گذاریم.
مجید طهوریان عسکری در نطق پیش از دستور این 

جلســه علنی شورای اسلامی شهر مشهد افزود: یک 
سال از فعالیت شورای ششم گذشته است اما در یک 
سال گذشــته به سراغ تحقق شعارهای انتخاباتی به 

صورت کامل نرفته ایم.
او اضافــه کرد: بازکردن گره از کارهای مردم باید مد 
نظر باشــد و باید در مدیریت، بصیرت وجود داشته 

باشد و اخلاص در عمل و مجاهدت باقی می ماند.
عضو شــورای اسلامی شهر مشــهد گفت: با آرام و 
آهسته حرکت کردن، مشکلات شهر و مردم را حل 
نمی شود و باید سریع، صریح، عالمانه و شجاع بود و 
مردم روحیه جهادی می خواهند و این شهر نیازمند 

کار جهادی و جهشی است.
طهوریان عســکری افزود: باید برای رفع کاستی ها 
حرکت کنیم چون فرصتها کم است و اگر مدیری در 
این مسیر قصد همکاری نداشته باشد باید راه را برای 

خدمت دیگران باز کند. 
وی ادامه داد: یک سال گذشت اما آجری روی پروژه 
ها قرار نگرفت، داد مردم درآمده اســت، برای حضور 
پررنگ سرمایه گذار در شهر باید کار انقلابی و جهادی 
انجام داد، این شهر ثروتمند است اما پروژه ها بر زمین 
باقی مانده است، چه قدر قرار است کار مردم را عقب 

بیندازیم؟

عضو شورای اسلامی شهر مشهد گفت: نقد و امر به 
معروف، تلنگری برای حرکت سریع است و اقدامات 
خوبی در شهر صورت گرفته است اما حجم کاستی 
ها زیاد است و خوبیها کمرنگ دیده می شود و شرایط 

امروز شهر، کار جهادی می طلبد.
عسکری افزود: شهردار نیز باید نظارت بر زیر مجموعه 
خــود را افزایش دهد و نگران حــال مردم و ناراحت 

شدن مردم باشید.
شورا خود را ملزم به پاسخگویی و نقد سازنده 

خبرنگاران می داند
رییس شورای اسلامی شهر مشهد مقدس نیز ضمن 
تبریک روز خبرنگار گفت: شورای ششم همواره خود را 
ملزم به پاسخگویی و نقد سازنده خبرنگاران می داند و 

تلاش می شود تعامل خود را با خبرنگاران ادامه دهد.
حسن موحدیان افزود: در شورای ششم تقوا، متانت و 
بردباری ملاک است و همه تابع آرای اکثریت هستیم 
اما در فضای مجازی گاهی روی اختلاف نظر اعضا در 
مصوبات مختلف مانور داده می شود در حالی که اختلاف 

و تعارض، امری طبیعی است و باید مدیریت شود.
وی ابراز امیدواری کرد که در دومین ســال فعالیت 
شورای ششم حرکت رو به جلو برای توسعه شهر رقم 

زده شود.

سرپرست معاونت گردشــگری و زیارت 
ســازمان اجتماعی و فرهنگی شهرداری 
مشهد گفت: برنامه های آخر صفر در چند 
بخش محوری شامل راه اندازی پایگاه های 
اســتقبال از زائر، خدمت رسانی شهری و 
مباحث حمل و نقل برنامه ریزی شــده تا 
بتوانیم اســتقبال بهتری از زائران داشته 
باشیم و خادمان افتخاری نیز ساماندهی 

می شوند.
»ســید جلیــل بامشــکی« در خصوص 

برنامه های شــهرداری در دهه پایانی صفر اظهار کــرد: از مهم ترین برنامه های مزبور می توان به 
راه اندازی ایستگاه های استقبال از زائر در مبادی ورودی شهر اشاره کرد.

وی افزود: با توجه به پیش بینی ها و ورود حدود ۸00 هزار زائر پیاده به مشهد به شکل گسترده تر، 
ایستگاه های ویژه ای در ورودی شهر برپا خواهد شد که در این ایستگاه ها تقریبا ۱۲ خدمت عمومی 

و ۱۴ خدمت تخصصی به زائران  و مجاوران مشهدالرضا ارائه خواهد شد.
بامشــکی ادامه داد: این خدمات با مشارکت تشکل ها، پرسنل داوطلب مدیریت شهری، خادمان 
افتخاری و نیروهای مردمی انجام خواهد شــد، در واقع شــهرداری بســتری فراهم کرده تا این 
خدمت رسانی انجام شود اما به طور مستقیم به موضوع ورود پیدا نمی کند و از ظرفیت های مردمی 
و تشکلی بهره مند خواهد شد، در حال حاضر ایستگاه های استقبال از زائر سواره نیز در ورودی های 

محورهای نیشابور و قوچان برقرار است.
سرپرست معاونت گردشگری و زیارت سازمان اجتماعی و فرهنگی شهرداری مشهد در خصوص 
برنامه ریزی ها برای اســکان موقت و اضطراری زائران طی این ایام نیز بیان کرد: ســاختمان ها و 
مراکزی که در اختیار ما قرار دارد، برای اسکان موقت زائران پیاده در روزهای پایانی دهه آخر صفر 
آماده و تجهیز خواهد شد، همچنین ۲0 سالن ورزشی در حالت آماده باش برای اسکان اضطراری 
آماده می شــود تا اگر ظرفیت اسکان موقت تکمیل شد، این سالن ها بر اساس اولویت در اختیار 

زائران قرار گیرد.
وی ادامه داد: ایســتگاه های صلواتی یا ایستگاه های ویژه ای نیز در سطح شهر برپا خواهد شد که 
اکثر آن  توســط هیات ها، مساجد و تشکل ها برپا می شود، شهرداری نیز ایستگاه های ویژه ای در 
محورهای مواصلاتی منتهی به حرم مطهر رضوی مانند میدان شــهدا و... ایجاد می کند، بنابراین 
فضاهایی در اختیار هیات ها و تشکل های مذهبی مشهدی و حتی کشوری که آماده خدمت رسانی 
در این ایســتگاه ها هســتند، برای خدمات رسانی قرار می گیرد، شــهرهایی مانند اهواز و قزوین 

درخواست برپایی چنین ایستگاه هایی را داشته اند.
بامشکی عنوان کرد:، در مسیرهای منتهی به حرم نیز سرویس های بهداشتی سیار جهت سهولت 
دسترسی شهروندان و زائران ایجاد می شود، به علاوه برنامه ریزی هایی در بخش حمل ونقل صورت 
گرفته تا با توجه به محدودیت های ترافیکی، سرویس دهی در این روزها به وسیله اتوبوس، تاکسی 
و مترو با افزایش ســاعت کاری و تقویت خطوط پوشــش داده و تشرف به حرم مطهر رضوی به 

راحتی صورت گیرد.
وی ضمن اشاره به برنامه های فرهنگی معاونت گردشگری و زیارت شهرداری مشهد تصریح کرد: علاوه 
بر اکران شهری، تبلیغات و فضاآرایی محیطی مانند سیاه پوش کردن و مزین کردن فضاها به احادیث 
رضوی در این روزها، برپایی گروه های تعزیه خوانی و شبیه خوانی نیز از برنامه هایی است که طی این ایام 
اجرا خواهد شد، همچنین برگزاری مسابقات کتابخوانی، تجمع ملیت های مختلف و برپایی نمایشگاه 

عکسی از اربعین تا انتهای ماه صفر از دیگر برنامه های مربوط به این ایام است.
سرپرســت معاونت گردشگری و زیارت سازمان اجتماعی و فرهنگی شهرداری مشهد گفت: در تمام 
ایســتگاه ها غرفه خدمات درمانی و بهداشت و ســلامت استقرار یافته که خادمان افتخاری پزشک و 
پرســتار در این غرفه ها حضور دارند، مرکز پزشکی شــهرداری مشهد در این ایام فعال خواهد بود تا 
اطلاع رسانی و آگاه سازی زائران در خصوص مسائل بهداشتی و توزیع اقلام درمانی مورد نیاز انجام شود.
بامشکی خاطرنشان کرد: طرح خادمان افتخاری نیز طرح دیگری است که برای این ایام در نظر 
گرفته شده است، بر اساس این طرح آن دسته از مردم مشهد که قصد کمک به زائران امام رضا)ع( 
را دارند، در این طرح ثبت  نام کرده و سامان دهی خواهند شد؛ به گونه ای که هر فرد متناسب با 

تخصص، توانمندی و علاقه خود خدمت رسانی به زائران خواهد کرد.

مردم شهرســتان مــرزی تایباد پس از 
وعده های تبدیل منطقه ویژه اقتصادی 
دوغــارون به منطقــه آزاد و جایگزینی 
بیمارســتان جدید به جای بیمارستان 
کنونی با قدمت ۵0 ساله این بار منتظر 
ابلاغ کشوری برای طرح فاضلاب شهری 

هستند.
ایــن روزها که اکثر مناطق شــهری از 
فاضلاب شــهری برخوردار هستند تا از 
بوی بد و آلودگی های جانبی دور باشند، 

میلیاردها تومان ســرمایه این شهرستان مدت ۱۲ سال است زیر زمین در حال فرسوده شدن 
است.

معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه گذاری آبفای خراسان رضوی گفت: فاضلاب شهری تایباد 
با قدمت ۱۲ ساله دارای ردیف اعتباری ملی بوده که کمتر از ۱0 میلیارد تومان اعتبار دریافت 

کرده و صرف اقدامات اولیه طرح شده است.
کتایون دل زنده در سفر به تایباد طی گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: طرح بزرگ فاضلاب شهری 
این شهرســتان با پیش بینی ۱3۵ کیلومتر شــبکه، تصفیه خانه ۱۴ هزار مترمکعبی و نصب 
انشــعابات در طول این مدت تنها ۱۵ درصد پیشــرفت فیزیکی داشته و همچنان راکد باقی 

مانده است.
وی با اشاره به اولویت طرح فاضلاب شهری در تایباد افزود: با توجه به ازدیاد جمعیت و افزایش 
حجــم فاضلاب اجرای این طرح در بخش دولتی نــاکام خواهد ماند و با وجود تورم قیمت ها، 
ادامه و اتمام کار در اولویت آبفای اســتان قرار گرفته و اقدامات اولیه جهت واگذاری به بخش 
خصوصی انجام شده و مجوزهای لازم اخذ شده و فعلا برای آغاز کار منتظر ابلاغ کشور است.

دل زنده بیان کرد: برآورد اولیه سرمایه گذاری برای این طرح اعتبار ۲۹۴ میلیارد تومان بوده که 
بســته به قیمت روز مصالح افزایش خواهد داشت. از این اعتبار بخشی برای تعویض، مرمت و 

بازسازی لوله های فرسوده که در این مدت بلااستفاده بوده اند هزینه می شود.
وی مطرح کرد: با واگذاری این طرح به بخش خصوصی با اجرای آن ۲0 درصد حجم پســاب 
تصفیه  شده جهت تغذیه و احیای سفره های آب زیرزمینی به تایباد باز می گردد و ۸0 درصد 

دیگر برای مصارف صنعتی به شرکت فولاد سنگان منتقل خواهد شد.
شهرستان تایباد جزو شهرهای با تنش آبی بالا در خراسان رضوی است

معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه گذاری آبفای خراسان رضوی در بخش دیگر از سخنان خود 
به 33 شهر تنش دار در استان اشاره کرد و گفت: شهرهای تایباد، کاریز و مشهدریزه در زمره 
این شهرها هستند، تایباد و کاریز در اولویت اول و مشهد ریزه در اولویت دوم قرار دارند. از این 

تعداد ۱۶ شهر وضعیت قرمز، ۱۱ منطقه نارنجی و مابقی شهرها زرد هستند.
وی توضیح داد: ســال گذشــته مبلغ ۲ میلیارد تومان برای رفع تنش آبی به این شهرستان 
تخصیص یافته و امسال نیز ۶.۵ میلیارد تومان پیش بینی شده که به محض تخصیص، هزینه 

خواهد شد.
دل زنده با اعلام اینکه براســاس گزارش آب منطقــه ای، ۱00 درصد آب تجدیدپذیر در تایباد 
مصرف می شود، افزود: از میزان بارندگی در این شهرستان ۵0 درصد تبخیر و ۵0 درصد دیگر 

در اختیار مصارف مختلف قرار می گیرد.
وی در ادامه گفت: مصارف شامل ۸۸ درصد بخش کشاورزی، ۱0 درصد مصرف شرب و مابقی 

که بسیار اندک می باشد در سایر خدمات مصرف می شود.
معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه گذاری آبفای خراسان رضوی خاطرنشان کرد: روند نزولی 
بارندگی سطح آب سفره های زیرزمینی را کم کرده و باعث حرکت سفره های آب شور به سمت 

آب شیرین می شود و این اقدام کیفیت آب شرب را کاهش خواهد داد.
وی در بخشــی دیگر به هزینه های مصرف آب اشاره کرد و افزود: هر چه میزان کیفیت منابع 
موجود کاهش یابد و ارتفاع چاه ها بیشتر شود هزینه های تامین و نگهداری افزایش خواهد یافت 

که در نتیجه آب های مصرفی را بالا می برد.
دل زنده گفت: شرکت آبفای خراسان رضوی یک میلیون و 300 هزار اشتراک دارد و جمعیت 

3 میلیون و ۲00 هزار نفری را در استان پوشش می دهد.
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عطایی: تلاش می کنیم خروجی خوبی از جام 
واگنر داشته باشیم

به گزارش خبرگزاری فــارس، بهروز عطایی 
درمورد ســفر تیم ملی والیبال کشورمان به 
لهســتان و شــرایط آمادگی بازیکنان اظهار 
داشت: سفری ۱۴ – ۱۵ ساعته برای رسیدن 
به لهســتان داشتیم. روز گذشــته بازیکنان 
اســتراحت کردند و طبق برنامــه امروز یک 
جلسه تمرین بدنسازی سبک داشتند تا فشار 

زیادی به آنها وارد نشود و دچار مصدومیت ناشی از خستگی نشوند.
وی ادامه داد: بعد از ظهر امروز هم یک جلسه تمرین توپی خواهیم داشت و سعی می 
کنیم کارهایی که در طول تمرینات انجام داده بودیم را مرور کنیم تا فردا در دیداری 
دوستانه به مصاف اوکراین برویم. امیدوارم بازی خوبی داشته باشیم تا اطلاعات کافی 

از تیم خودمان به دست بیاوریم.
سرمربی تیم ملی والیبال کشورمان عنوان کرد: دو بازیکن ما به نام محمدجواد معنوی 
نژاد و شــهروز همایونفرمنش هنوز به جمع ما اضافه نشده اند. با اضافه شدن این دو 

بازیکن شرایط تیم ملی بهتر خواهد شد و می توانیم به هماهنگی بیشتری برسیم.
عطایی با اشــاره به مسابقات جام واگنر، گفت: حضور دراین تورنمنت و برگزاری چند 
دیدار ســطح بالا قطعاً به آمادگی تیم کمک می کند. در سال های گذشته تیم ملی 
شروع خوبی در تورنمنت های رسمی نداشت و فکر می کنم مهمترین دلیلش هم عدم 
انجام بازی های تدارکاتی خوب و کافی بود. ما سعی می کنیم تا کمبودی در این زمینه 
نداشته باشیم و به مرز آمادگی مطلوب برسیم. تیم های خوبی دراین تورنمنت حضور 

پیدا می کنند و ما هم تلاش می کنیم تا خروجی خوبی از پیکارها بگیریم.
وی درمورد کسب موفقیت ها اخیر توسط تیم ملی بانوان و تیم ملی ب ایران در بازی 
های همبستگی کشورهای اسلامی، عنوان کرد: خوشحالم که تیم بانوان ایران توانست 
به مرحله نهایی برسد و به بازیکنان و کادر فنی آن تیم تبریک می گویم. تیم ملی ب 
ایران هم توانســت راهی فینال شود و امیدارم بازی فینال برای هر دو تیم خوب تمام 

شود و بازهم شاهد خوشحالی مردم باشیم.
عطایی گفت: خوشحالم که مردم همیشــه از ما حمایت می کنند. خوشحالی مردم 

خواسته قلبی همه ما است. 
نوزدهمین دوره مســابقات والیبال جام واگنر لهستان از ۲۷ تا ۲۹ مردادماه با حضور 

چهار تیم ایران، صربستان، لهستان و آرژانتین برگزار خواهد شد. 

قائدی: امیدوارم پیراهن تیم ملی را بپوشم
به گزارش خبرنگار ورزشی خبرگزاری فارس، 
مهدی قائدی پس از بازگشــت به اســتقلال 
اظهار داشــت: حس خیلی خوبی است. پس 
از یک ســال دوباره به خانه خودم برگشــتم. 
امیدوارم مثل سال گذشته که بازیکنان تمام 
وجودشــان را گذاشتند و توانســتند تیم را 
قهرمان کنند، ما هم امســال بتوانیم با تمام 

وجودمان افتخار دیگری را کسب و دل هواداران را شاد کنیم.
وی در مورد اهدافش در اســتقلال گفت: هدف های خیلی زیادی دارم. یکی موفقیت 
استقلال و دیگری اینکه پیراهن مقدس تیم ملی را بپوشم، به جام جهانی بروم و اگر 
کاری از دســتم بر می آید برای کشورم انجام بدهم.قائدی در خصوص کار با ساپینتو 
عنوان کرد: آنطور که بچه ها می گفتند او مربی سرسخت، باهوش و خیلی خوبی است. 
هنوز با او صحبت و کار نکرده ام. ان شاالله به زودی یکدیگر را ببینیم. مربی بزرگی است 
و می تواند کارهای بزرگی هم انجام بدهد.وی در مورد واکنش هواداران اظهار داشــت: 
آن ها به من خیلی لطف دارند. در این یکسال پیام هایشان برایم محبت آمیز بود. الان 

برگشته ام و امیدوارم بتوانم این محبت را جبران کنم.

مجوز پزشکی مهاجم پرسپولیس صادر شد
بازیکن هلندی پرسپولیس تست های پزشکی 
را با موفقیت پشــت ســر گذاشــت و مجوز 
پزشکی برای بازی در لیگ برتر فوتبال ایران 

را دریافت کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر و به نقل از ســایت 
باشگاه پرسپولیس، طبق اعلام دکتر علیرضا 
حقیقــت، یورگــن لوکادیا کلیه تســت ها و 

آزمایش های پزشکی را با موفقیت پشت سر گذاشته است.
به این ترتیب مجوز پزشــکی این بازیکن برای حضور در لیگ برتر فوتبال ایران صادر 

شد.لوکادیا مهاجم جدید و هلندی پرسپولیس است که روز گذشته وارد ایران شد.

درخشش دختر وزنه بردار ایران با سه مدال  
نماینــده ایــران در دســته ۸۱ کیلوگــرم 
وزنه برداری زنان بازی های کشورهای اسلامی 

صاحب مدال طلا شد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، دسته های ۸۱ 
و ۷۶ کیلوگــرم وزنه بــرداری زنان بازی های 
کشورهای اسلامی برگزار شد و ایران در دسته 
۸۱ کیلوگرم صاحب یک مدال طلا و دو برنز 

شــد. الهام حسینی نماینده ایران در دسته ۸۱ کیلوگرم، با رکورد ۱00 کیلوگرم یک 
ضرب ۱۲3 کیلوگرم دوضرب و مجموع ۲۲3 کیلوگرم نفر سوم بازی ها شد و طلای یک 
ضرب و برنز دوضرب و مجموع را گرفت. ابریشم ارجمندخواه نماینده ایران در دسته ۷۶ 

کیلوگرم موفق به کسب مدال نشد و در رده پنجم قرار گرفت.

 دومین پیروزی متوالی پورتو
دومین پیروزی متوالی تیم فوتبال پورتو در فصل 

جدید لیگ برتر پرتغال ثبت شد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، یکشنبه شب در 
چارچوب هفته دوم لیگ برتر پرتغال مســابقه 
تیم های ویزلا و پورتو با برتری یک بر صفر پورتو 
پایان یافت. ایوان مارکانو مدافع 3۵ ساله پورتو 
در دقیقه ۹0 دروازه ویزلا را باز کرد و تیمش را 

به سه امتیاز رساند. مهدی طارمی در این مسابقه ۹0 دقیقه در ترکیب اصلی پورتو برابر ویزلا 
بازی کرد. در جدول رده بندی لیگ برتر پرتغال پورتوی شش امتیازی صدرنشین است.

سرایدار؛ اموال فدراسیون دوچرخه سواری را 
توقیف کرد

سرایدار سابق فدراســیون دوچرخه سواری با حکم توقیف اموال و به همراه مامور به 
فدراسیون رفت تا طلبش را دریافت کند.

به گزارش ایسنا، سرایدار پیشین فدراسیون دوچرخه سواری که جزو نفرات تعدیل نیرو شده 
بود، امروز )دوشنبه( برای دریافت طلبش از فدراسیون به همراه مامور و با حکم توقیف اموال 
به فدراسیون دوچرخه سواری رفت اما در نهایت دو طرف )فدراسیون و سرایدار  پیشین( به 
توافق رسیدند که مبلغ در چند قسط پرداخت شود.رسول هاشم کندی سرپرست فدراسیون 
دوچرخه سواری در مورد این مسئله به ایسنا گفت: او تعدیل نیرو شده بود و فدراسیون مبلغ 

۵0 میلیون تومان به او بدهکار است که قرار شد به صورت اقساط پرداخت شود.

بررسی لیست استقلال با چالش آمانوف
 چه کسانی جا را برای قائدی و یزدانی باز می کنند؟

به گزارش خبرنگار ورزشی خبرگزاری فارس، بازگشت 
مهدی قائدی و سیاوش یزدانی به استقلال پس از جذب 
کاوه رضایــی و محمد محبی وضعیت خاصی را در این 

تیم ایجاد کرد.
در حال حاضر اســتقلال به جز علیرضا رضایی، ســینا 
ســعیدی فر، محمدحســین زواری، امیــد حامدی فر، 
امیرعلی صادقی، صالــح حردانی و ابوالفضل جلالی به 
عنوان بازیکنان غیر بزرگســال، ۲۲ بازیکن را در لیست 
بزرگسالان خودش دارد. گفتنی است عزیز بک آمانوف 
)متولد 30اکتبــر ۱۹۹۷ معادل ۸/۸/۱3۷۶( با توجه به 
اینکه ملاک تعیین سهمیه ۲۵ سال تاریخ ۱۱/۱0/۱3۷۶ 
است، جزو سهمیه بزرگسال استقلال خواهد بود. ضمن 
اینکه نام رودی ژســتد نیز هنوز به صورت رســمی از 

لیست آبی ها خارج نشده است.
با توجه به اینکه لیســت استقلال پس از توافق با کاوه 
رضایی و محمد محبی پرُ شــده بــود اکنون قائدی و 
یزدانی آخرین نفرات اضافه شــده به جمع آبی پوشان 
هستند که باید برای حضورشان در تیم، دو جای خالی 
ایجاد شود. البته این در حالتی است که ساپینتو تصمیم 

داشــته باشد با همین نفرات به کار خودش ادامه بدهد 
اما اگر او در پسُــتی اعلام نیاز کند و باشگاهس بخواهد 
بازیکن جدیدی را جذب کند باز هم لیســت تیم باید 

خروجی داشته باشــد. حتی گفته می شود جذب پلی 
میکر خارجی هم به همین خاطر متوقف شده و فعلا در 

برنامه های نقل و انتقالاتی باشگاه نیست.

طی روزهای اخیر گمانه زنی های زیادی در مورد لیست 
خروج اســتقلال مطرح شده است. سعید مهری، آرمان 
رمضانی، ســجاد شــهباززاده و حتی ارسلان مطهری، 
آمانوف و کاوه رضایی نفراتی هستند که اخبار و شایعات 

زیادی در مورد جدایی آن ها وجود دارد.
از طرفی گفته می شــود ممکن است سیاوش یزدانی با 
تصمیم مسئولان باشــگاه راهی تیم دیگری شود تا در 
آینده تصمیم بهتری در مورد این مدافع گرفته شــود. 
در این صورت اســتقلال تنها نیاز به یک خروجی برای 
ثبــت نام مهدی قائدی دارد امــا با توجه به اینکه خط 
دفاعی تیم نفرات کمتری نسبت به خط حمله دارد، به 
نظر می رسد نیاز ساپینتو به یک مدافع بیشتر است و به 
همین خاطر گمانه زنی  ها بیشتر در مورد نفرات بخش 

هجومی تیم شکل می گیرند.
با اینحال هنوز اخبار دقیقی از باشگاه و تصمیم ساپینتو 
موجود نیست. باید دید که کدام بازیکن یا بازیکنان نقش 
کمتری در برنامه های سرمربی پرتغالی خواهند داشت و 
جدا می شــوند تا نفرات جدید بتوانند وارد لیست فصل 

بیست و دوم شوند.

احضار کامرانی فر به سوئیس

جلسه حیاتی با فیفا یا سفر توریستی دبیرکل؟
چرا دبیرکل فدراســیون بــرای گرفتن 
تاییدیه یک برند البســه باید شــخصا 
تا ســوئیس برود؟ آیا فیفــا برای چنین 
کاری، دعوتنامــه کتبی بــرای رئیس و 
انتخابات  مساله  آیا  دبیرکل می فرستد؟ 

و صلاحیت کاندیداها هم مطرح است؟
فدراســیون جهانی فوتبال، در حساس 
ترین مقطع حســن کامرانی فر دبیرکل 
فعلی فدراسیون ایران را به صورت فوری 
به سوئیس پذیرفت اما دلیل این سفر به 

طور مشخص اعلام نشده است!
به گزارش تابناک ورزشــی؛ فدراسیون 
فوتبال اعلام کرد »حســن کامرانی فر، 
دبیرکل فدراســیون فوتبــال به دعوت 
فیفا جهت برگزاری نشســت مشــترک 
با برخی از مســوولین فدراسیون جهانی 
در خصوص موضوعات مختلفی ازجمله 
مطالبات فدراسیون فوتبال ایران در فیفا، 
 ،VAR مذاکــره در خصوص راه اندازی
هماهنگی های لازم پیرامون حضور ایران 
در جــام جهانی، ارائه گزارشــی از روند 

بلیت فروشی مســابقات همچنین ارائه 
پیراهــن تیم ملی ایران در این رقابت ها 

راهی سوئیس شد.

تبلیغاتبلیط هواپیما
نماینده شرکت تولید کننده البسه تیم 
ملــی در رقابت های جام جهانی ۲0۲۲ 
نیــز در این ســفر دبیرکل فدراســیون 

فوتبال را همراهی می کند.«
همراهی مدیر شــرکت تامیــن کننده 
البسه بسیار عجیب است و نشان می دهد 
که احتمال دارد این شــرکت مجوز فیفا 
را فعلا در اختیار نداشــته باشد. در این 
صورت ســوال ابن اســت که چرا برای 
گرفتن تاییدیه فیفا ، دبیرکل فدراسیون 
خــودش را جلو انداخته و راهی ســفر 

جذاب به سوئیس شده است؟
آیا نمی شد سرپرست تیم ملی یا فردی از 
کمیته تیم های ملی همراه مدیر شرکت 

البسه و پوشاک راهی مقر فیفا شود؟

احضار کامرانی فر به سوئیس توسط فیفا؛ 
جلسه حیاتی!

در این میان کنسل شدن بلیت از سوی 
میرشــاد ماجدی هم در نوع خود سوال 
برانگیز اســت. چرا سرپرست فدراسیون 
قید چنین نشســت مهمی بــا مدیران 
فیفا را زده اســت؟ آیا کامرانی فر کفایت 
و تجربه لازم برای مذاکره در این سطح 

را دارد؟
از ســویی دیگر آخرین بــاری که یک 
دبیرکل از فدراســیون فوتبــال ایران به 
ســویس ســفر کرد، ابراهیم شــکوری 
سرپرســت موقت کم تجربه این پست 
مهم  بود که بعداز بازگشــت، انتخابات 
فدراسیون فوتبال لغو و به زمان دیگری 

موکول شد!!
همچنین برخی از موارد اعلام شــده از 
سوی فدراسیون فوتبال می تواند انحرافی 
و برای دور کردن افکار عمومی از مساله 
اصلی باشــد، وگرنه نمی توان باور کرد 
که فیفا برای اســتفاده از داور ویدئویی 

دبیــرکل فدراســیون یک کشــور را به 
سوئیس بکشاند. 

آیِا مسائل انتخابات مطرح است؟
آیا بحث برســر کنار گذاشــتن یکی از 
نامزدهای انتخابات فوتبال مطرح است؟ 
آیا اسناد و مدارکی که دال بر عدم احراز 
صلاحیت یکــی از کاندیداها رســیده، 

موجب این سفر شده است؟ 
اگر هیچکدام از این موارد نباشــد، واقعا 
باید علاقه مدیران فدراسیون به سفرهای 
لاکچــری و گرانقیمــت را تقبیح کرد 
چراکه یک بلیت دو طرفه به سوئیس و 
برگشت که قطعا با پرواز واسطه در دوبی 
یا اســتانبول همراه خواهد بود، خرجی 
۲00 میلیونی روی دســت فدراســیون 

می گذارد.
بد نیســت فدراســیون فوتبــال تصویر 
دعوتنامه  فیفا همراه با درج نام کامرانی فر 
را منتشر کند تا دلایل مورد ادعا هم به 

رویت خبرنگاران و افکارعمومی برسد.

اگر پای کنسل شدن بلیت ماجدی هم 
در میان باشــد، یک ضرر مالی مضاعف 
هم نصیب فدراسیون فوتبال شده است.

همزمانی سفر اتفاقی ست؟
قبــل از ایــن خبــر، احســان اصولی، 
سخنگوی فدراسیون فوتبال صبح امروز 
در گفت و گویی رادیویی مدعی شــده 
بود که ماجدی هم به ســوئیس می رود 
اما فدراســیون فوتبال اشاره ای به این 
مساله نکرده اســت. با این حال اصولی 
تاکید کرد که همزمانی سفر کامرانی فر 
با ماجدی به سوئیس دلیلی بر مشترک 
بودن جلســات آنها ندارد. با این وجود 
ظاهرا ماجدی فعلا به ســوئیس ســفر 

نکرده است.
بازدید از کمپ تیــم ملی در اتریش که 
برای پنجره بازی های ملی در شهریور و 
مقدمات برگزاری دو دیدار دوســتانه در 
این کشور از دیگر اهداف ماجدی در این 

سفر خواهد بود.

511/1 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
  اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد

منطقه پنج
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده ۱3 آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. برابـر رای شـماره  ۱۴0۱۶030۶۲۷۱000۶۹۷ هیـات اول موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک مشـهد منطقه پنج 
تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم مرضیـه نگهبـان فرزنـد 
براتعلـی در ششـدانگ یـک باب منزل بـه مسـاحت  ۱0۶/۵ متر مربع 
قسـمتی از پـلاک ۴۴۴۴ فرعـی از 3  اصلی بخـش ۹  واقع در خیابان 
عامـل 33 شیشـه چـی ۱۷ پـلاک ۷ خریـداری از مالک رسـمی آقای 
حسـن غلامـی محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه ۱۵ روز آگهی می شـود در صورتی که 
اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته 
باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف 
مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه 
مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت 
مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صادر 

م.الف۸۲۷  خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴0۱/۵/۱0. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴0۱/۵/۲۵

بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/2- اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابرآراء شماره ۱۴0۱۶030۶0۱۲00۱3۱0 و ۱۴0۱۶030۶0۱۲00۱3۱۱ 
هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
کاشـمر به ترتیـب تصرفات مالکانه بلامعـارض متقاضی آقـای عبدالوهاب 
مجیدی سـرمزده فرزند حجی حسـین بشـماره شناسـنامه ۲۷ صـادره از 
کاشـمر و زهـرا داروغـه سـرمزده فرزند رجبعلی بشـماره شناسـنامه ۲۴۹ 
صـادره از رامیـان در ششـدانگ دو بـاب سـاختمان هـر کدام به مسـاحت 
۶0/30 متـر مربـع و ۲۲۴/۷0 مترمربع از پـلاک  ۱۶۹۸ فرعی از ۵۸ اصلی 
واقع در بخش سـه کاشـمر به آدرس  کاشـمر - خیابان نسـیم -بین نسیم 
۵ و۷  پـلاک ۸۱ خریـداری از مالک رسـمی آقای حجی حسـین مجیدی 
سـرمزده  و مالکیت مشـاعی متقاضیان محرز گردیده اسـت .لذا به منظور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه ۱۵ روز آگهـی می شـود در 
صورتـی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت متقاضـی اعتراضی 
داشـته باشـند مـی تواننـد ازتاریـخ انتشـار اولیـن آگهی بـه مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید ، ظـرف مدت 
یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی 
تقدیـم نمایند .بدیهی اسـت در صورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصول 

اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد .
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴0۱/۵/۲۵.  تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴0۱/۶/۹ 

احمد جهانگیر- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کاشمر 

511/3 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضوع مـاده 3 قانون و ماده ۱3 آئیـن نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی برابر رای 
شـماره ۱۴0۱۶030۶0۱۲00۱۲۹۹ هیـات اول موضـوع قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مستقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعارض 
متقاضـی آقـای مسـعود معصومـی میرآبـادی فرزنـد عزیـز اله بشـماره 
شناسـنامه ۵۹ صـادره از کاشـمر در ششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه 
مسـاحت ۱۱۲/۱۶ متـر مربع از پلاک ۱۴0 فرعـی از 30۲۷  اصلی واقع 
در بخـش یـک حومه  به آدرس خیابان شـبنم ۵/۱۶ خریداری از مالک 
رسـمی  آقای حسـن سـبزه محـرز گردیده اسـت .لذا به منظـور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شـود در صورتی 
که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته 
باشـند مـی تواننـد ازتاریخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه اعتراض 
خـود را بـه این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید ، ظـرف مدت یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی تقدیم 
نماینـد .بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصول 

اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴0۱/۵/۲۵. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴0۱/۶/۹ 
 احمد جهانگیر- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک کاشمر 
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صاحب امتیاز و مدیر مسئول :
حسین رفیعی

احتمال وقوع سونامی در سواحل دریای خزر

نتایج مطالعات اخیر پژوهشــگاه ملی اقیانوس شناسی و علوم 
جوی نشان می دهد ســواحل دریای خزر مصون از خطر امواج 
ســونامی ناشی از زلزله است، ولی سواحل مشرف به بندر انزلی 
تا منطقه رضوان شهر و همچنین منطقه میان رامسر تا نوشهر 
به دلیل قرارگیری گودال جنوبی خزر، پتانسیل بیشتری در برابر 

مخاطرات سونامی ناشی از زمینلغزش دارند.
به گزارش ایســنا، دکتر محمود رضا اکبرپورجنت در وبینار با 
موضوع مدل سازی خطرات ناشی از سونامی در دریای خزر که 
در محل پژوهشگاه ملی اقیانوس شناسی و علوم جوی برگزار شد، 
ضرورت مطالعه در زمینه سونامی را مربوط به سونامی ژاپن با ۲۵ 
هزار تلفات و سونامی سوماترا با ۲۲۵ هزار تلفات دانست و گفت: 
با توجه به وجود ۲.۵ میلیون ســاکن در سواحل گیلان و وجود 
سواحل پست با شیب ملایم، ضرورت دارد تا مطالعات وسیعی در 

این زمینه در دریای کاسپین انجام شود.
وی مطالعات انجام شــده در این زمینه را مربوط به ســال های 
۲00۵ با منبع خارجی و ۲0۱۱ با منبع داخلی دانست و اظهار 
کرد: زلزله، زمینلغزش، برخورد اجرام آسمانی و انفجارهای زیر 
دریایی از عوامل مؤثر بر وقوع ســونامی هستند و این امر نشان 
می دهد که هر تغییر ناگهانی در گستره بستر و سطح آزاد آب، 

زمینه ایجاد موج را در دریا فراهم خواهد کرد.
اکبرپورجنت خاطر نشــان کرد: بررسی  پیشینه تاریخی دریای 
خزر نشان می دهد سونامی های کوچکی که در گذشته در این 
دریا مشاهده شــده اند، اما این وقایع چندان قابل توجه نبوده و 
حداکثر نوسانانی در حدود یک تا دو متر را در سطح دریا ایجاد 
کرده اســت. به گفته وی، تاریخچه سونامی های ایجاد شده در 

دریای خزر به این شرح است:
ســونامی سال ۱۸۶۸ باکو که نوســانات کوتاه مدت تراز دریا با 

دامنه ای در حدود 0.۴۵ متر مشاهده شد.
سونامی ســال ۱۸۷۶ در Oblivnoy که پس از صدای غرش 

مهیب در زیر آب، نوسانات غیر معمولی در سطح دریا رخ داد.

ســونامی ســال ۱۹33 در Kuuli_Mayak موجب افزایش 
ناگهانی در تراز دریا تا بیش از ۱.3۵ متر برای مدت ۱0 دقیقه شد.
سونامی سال ۱۹3۹ در Livanov Shoal که عبور یک موج 
منفرد مرتفع توســط دو کشتی که ۱۵ مایل با یکدیگر فاصله 
داشتند، مشاهده شد. سونامی ۱۹۶0 باکو که نوساناتی بیش از 

یک متر برای مدت ۲ تا 3 ساعت در تراز دریا مشاهده شد.
سونامی ۱۹۸۶ در Livanov Shoal موجب نوسانات غیر معمولی 
در حدود ۲ متر و با فرکانس زیاد برای مدت یک تا ۱.۵ دقیقه شد.
این عضو هیات علمی پژوهشــگاه ملی اقیانوس شناسی و علوم 
جوی به احتمال وقوع ســومانی در خزر اشــاره کرد و گفت: به 
دلیل وقوع زلزله هایی در بخش میانی دریای خزر، سونامی هایی 
در ابعاد کوچک در این نواحی مشاهده شده اند، اما به دلیل نبود 

ناحیه فرورانش قابل توجه و مخرب نبوده اند.
به گفته وی، در صورت وقــوع زلزله در دریای خزر به دلیل نبود 
ناحیه فرورانش، امکان شکل گیری قابل توجه وجود ندارد؛ از این رو 
سواحل این دریا از مخاطرات سونامی ناشی از زلزله مصون هستند.
اکبرپورجنت ادامه داد: بر اساس اعلام مدیر مرکز ملی مطالعات 
و تحقیقات دریای خزر با توجه به شــیبی که در بخش جنوبی 
دریــای خزر وجود دارد، احتمال وجود زمینلغزش هایی می رود 
که در صورت بروز، این زمینلغزش ها می توانند امواجی را ایجاد 
کنند. مطالعات نشان می دهد که سواحل مشرف به بندر انزلی 
تا منطقه رضوان شهر و همچنین منطقه میان رامسر تا نوشهر به 
دلیل قرارگیری گودال جنوبی خزر در برابر مخاطرات سونامی از 

پتانسیل های بیشتری برخوردار هستند.
وی از اجرای مطالعاتی در زمینه احتمال وقوع ســونامی ناشــی 
از زمینلغزش در دریای کاســپین خبر داد و گفت: داده های این 
مطالعات از پروفیل های بســتر دریا که اســتخراج شده از سوی 
پژوهشکده علوم زمین سازمان زمین شناسی بود، دریافت شد. این 
پروفیل برداشت شده در نواحی جنوبی دریای خزر، از بستر دریا 

در بخش بین بندر انزلی و مصب رودخانه سفیدرود بوده است.

پیش بینی شدت ام  اس با 
بررسی شبکیه

محققان دانشگاه علوم پزشکی 
وین در مطالعه اخیرشان اظهار 
کرده اند شدت بیماری ام اس 
را می توان بــا انجام آزمایش 
شبکیه چشم پیش بینی کرد.

به گزارش ایسنا و به نقل از تی 
ان، ارزیابی شدت امِ اسِ)MS( به منظور انتخاب اقدامات درمانی 
مناسب ضروری است، اما با استفاده از روش های موجود نمی توان 
ایــن کار را به طور قابل اعتمــاد انجام داد. نتایج مطالعه جدید 
دانشگاه علوم پزشکی وین برای اولین بار نشان می دهد که شبکیه 

می تواند به عنوان یک نشانگر پیش بینی کننده استفاده شود.
تجزیه و تحلیل ها نشــان داد که نازک شــدن لایه شبکیه 
در نتیجه عود ام اس، شــدت عودهــای آینده و در نتیجه 
احتمــال ناتوانی را پیش بینی می کنــد. در این مطالعه که 
به سرپرســتی گابریل بته)Gabriel Bsteh( و »توماس 
برگر«)Thomas Berger( از دانشکده نورولوژی دانشگاه 
علوم پزشکی وین انجام شد، محققان ۱۶۷ بیمار مبتلا به ام 

اس را طی یک دوره بیش از سه ساله مورد مطالعه کردند.
آنها اظهار کردند که آسیب شبکیه ناشی از عود، میزان آسیب 
در مغز را منعکس می کند. همانطور که تجزیه و تحلیل های 
علمی تایید کردند، از دســت دادن تقریبا پنج میکرومتر از 
ضخامت لایه شبکیه بعد از التهاب عصب بینایی، معادل دو 

برابر شدن خطر ناتوانی دائمی پس از عود بعدی است.
التهــاب عصب بینایــی)optic neuritis( التهاب عصب در 
بینایی چشم است و اعصابی را که اطلاعات بصری از شبکیه در 
پشت مغز انتقال می دهد، درگیر می کند. در بیشتر موارد این 
التهاب منجر به از دست داد ناگهانی دید در شخص می گردد 
که با درد و احساس حساس بودن در چشم همراه است. هرچند 
عامل اصلی آن ناشناخته است اما در بیشتر موارد بیماری های 

خود ایمنی مانند ام اس، می تواند زمینه ساز آن باشد.
 ایــن پیش بینی هــا می تواننــد به عنــوان مبنایــی برای 
تصمیم گیری های درمانی در آینده مورد استفاده قرار گیرند.

طــی این مطالعــه محققــان از مقطع نگاری همدوســی 
اپتیکــی)OCT( برای اندازه گیری ضخامت لایه شــبکیه 
استفاده کردند. مقطع نگاری همدوسی اپتیکی یک تکنیک 
تصویربرداری اســت که در آن از نور مادون قرمز برای تولید 
تصاویر سه بعدی با وضوح بالا از لایه های بسیار نازک بافت 
در محدوده میکرومتر)۱ میکرومتــر = ۱ هزارم میلی متر( 
اســتفاده می شــود. در حال حاضر به عنــوان ابزاری برای 
تشخیص بیماری های چشمی مانند گلوکوم و برای ارزیابی 

پیشرفت بیماری استفاده می شود.

خبر

پژوهش

نجوم

بررســی های ۱00 نمونه بستنی شیری در 
تهران نشــان داد که میانگیــن مقادیر قند 
و چربی این بســتنی ها با اســتاندارد ملی 
ایران مطابقت دارد، ولی میزان درج شده بر 
روی برچســب با میزان واقعی قند و چربی 

بستنی ها یکسان نیست.
به گزارش ایسنا، عادات غذایی 
نامناسب سبب بروز بیماری های 
غیر واگیر شده است و به همین 
دلیــل کاهش مصــرف قند و 
چربی به عنــوان راهکاری برای 
مقابله با بروز این بیماری ها در 
نظر گرفته شده است. بیماری های غیر واگیر 
مانند بیماری های قلبی عروقی، دیابت، انواع 
سرطان ها، بیماری های روانی و بیماری های 
مزمن ریوی، از مهم تریــن دلایل ناتوانی و 

مرگ ومیر زودرس هستند.
تدوین قوانین و مقررات مرتبط بر تهیه، تولید، 

توزیع و مصرف انواع مواد غذایی، می تواند بر 
رفتارهای بهداشتی مردم تاثیرگذار باشد و 
تدوین استانداردها در صنایع غذایی از جمله 
ضوابــط و قوانین بین المللی یکی از الزامات 

معمول در تولید غذا است.
برچســب گذاری محصــولات غذایی، یک 
ابزار مهم برای اطلاع رســانی به مشــتریان 
و ســازمان های ناظــر اســت و بــه عنوان 
وسیله ای برای به نمایش گذاشتن محتویات 
یک فــرآورده تولیــدی، اهمیــت زیادی 
دارد. جدیدتریــن و کاربردی تریــن روش 
برچسب گذاری فرآورده های غذایی، استفاده 
از برچســب رنگی تغذیه یا چراغ راهنمای 
تغذیه است و در ایران از سال ۱3۹۵ استفاده 
از آن، به صورت اجباری درآمد. در این طرح 
یک ماده غذایی از نظر میزان چهار ترکیب 
نمک، قند، چربی و اسیدهای چرب ترانس 

مورد بررسی قرار می گیرد.

از آنجایی که روش های محاسباتی می توانند 
به ما در درک فرآیندهای شــیمیایی عجیب 
و غریب در جو ســیاره ها کمک کنند، اکنون 
معمای ابرهای گوگردی ســیاره زهره ممکن 
است با یک مدل رایانه ای جدید حل شده باشد.
بــه گزارش ایســنا و بــه نقل از اســپیس، 
دانشمندانی که از روش های محاسباتی جدید 
استفاده می کنند، به بینش جدیدی در مورد 
عملکرد بالقوه جو پیچیده سیاره زهره دست 
یافته اند.سیاره زهره توسط ابرهای 
غلیظی پوشــانده شــده است 
که بیشتر از اســید سولفوریک 
تشکیل شده اند. این ابرها اغلب 
نور خورشیدی را که به این سیاره 
می تابد، منعکس می کنند و آن را 
پس از خورشید و ماه تبدیل به 
درخشان ترین شیء در آسمان می کنند. با این 
حال، فضاپیماها و مشاهدات مبتنی بر زمین 
یک جاذب ناشناخته نور فرابنفش موجود در 

جو این سیاره را نیز شناسایی کرده اند.
اکنــون گروهی از دانشــمندان با اســتفاده از 
مدلسازی محاسباتی پیچیده، وجود »دی سولفور« 
- آلوتروپ گوگرد متشکل از دو اتم گوگرد – را در 

ابرهای زهره پیشنهاد می کنند.دی سولفور منجر 
به تشکیل ســایر آلوتروپ های گوگرد و متعاقباً، 
مولکول هــای دایره ای یا حلقه ای از هشــت اتم 
گوگرد در جو زهره می شــود و این ذرات گوگرد 
می توانند نور فرابنفــش را جذب کنند.این تیم 
 )SO۲(پیشــنهاد می کند که گوگرد دی اکسید
که توســط نور خورشید تجزیه می شود، گوگرد 
 )S۲O(و دی سولفور مونوکسید )SO(مونوکسید
را تشکیل می دهد و مســیر بسیار سریع تری را 
برای تشکیل دی سولفور نسبت به ترکیب اتم های 
گوگرد جداگانه فراهم می کند.استفاده از روش های 
محاسباتی در این زمینه بسیار مفید است، زیرا کار 
با مواد شیمیایی و ترکیبات موجود در جو زهره، 
از جمله گوگرد، کلر و اکسیژن می تواند دشوار و 

گاهی خطرناک باشد.
»جیمز لیونز« دانشمند ارشد موسسه علوم 
سیاره ای می گوید: ما برای اولین بار در حال 
استفاده از تکنیک های شیمی محاسباتی برای 
تعیین اینکه کدام واکنش ها مهمتر هستند، 
هســتیم، اما اینطور نیست که منتظر انجام 
اندازه گیری های آزمایشــگاهی باشــیم یا از 
تخمین های نادرست از سرعت واکنش های 

مطالعه نشده استفاده کنیم.

قند و چربی بستنی های شیری در محدوده استاندارد است؟

احتمال حل معمای ابرهای گوگردی سیاره زهره


